
GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

11
’d

e

11
’d

eFENERBAHÇE, AVRUPA’DA YARI
FiNAL HEDEFiYLE SAHAYA ÇIKIYOR

FİYAT 4 TL 18 nisan 2024 perşembe/9 ŞEVVAl 1445

KULÜPLER BiRLiĞi VAKFI, TFF’DE
HAZiRANDA SEÇiM TALEP EDiYOR

ardahan, 
hatay ve
ordu’da  
yeniden

seçim yok

mert armağan 6’da

RAPORU 
MİLLET YAZDI!

meltem suzan zeki 4’te

SAKİN OLAMIYORUZ
URAZ KAYGILAROĞLU!

n isrAil ordusu, son 24 saatteGazze’de 40’tan fazla noktayasaldırı düzenlediğini duyurdu.Gazze’deki sağlık kaynakları,İsrail savaş uçaklarının Gaz-ze’nin orta kesimindeki Mega-zi Mülteci Kampı’nda bir ço-cuk parkına düzenlediği saldı-rıda aralarında çocuk ve ka-dınların bulunduğu 10 kişininyaşamını yitirdiğini bildirdi.

n 31 mArt’ın ardından bir değişim deMeclis’te yaşandı. 4 CHP milletvekili-nin belediye başkanı seçilmesi ile bir-likte CHP’nin Meclis’teki sandalye sa-yısı 125’e, toplam milletvekili sayısıise 594’e düştü. Diğer taraftan, Ko-caeli Milletvekili Saffet Sancaklı’nınyeniden MHP’ye katılımıyla birlikteMHP’nin TBMM’deki sandalye sayısıyeniden 50’ye yükseldi. Bu durumlabirlikte Meclis’teki bağımsız milletve-kili sayısı ise 5’e geriledi. / 6’DA

BİZ BİTTİ DEMEDEN BİTMEZ
n AK PArti, 31 Mart yerel seçimleri sonrası ilk TBMMgrup toplantısını gerçekleştirdi. Cumhurbaşkanı Re-cep Tayyip Erdoğan, toplantıda yerel seçim sonuçları-na ilişkin açıklamasında, “Sandıktan çıkan takdir han-gi yönde olursa olsun başımızın üstünde yeri vardır”ifadesini kullandı. Siyasetçinin milletin iradesini kü-çümseme hakkı olamayacağını söyleyen Erdoğan, “81ilimizde tek bir iktidar vardır o da 14-28 Mayıs seçim-leriyle milletin ülkeyi yönetme yetkisi verdiği Cum-hurbaşkanı ve kabinesidir. Biz bitti demeden hiçbirşey bitmez, bitmeyecektir” değerlendirmesini yaptı.

CHP’YE HATAY TEPKİSİ
n yerel seçimlerin yüzde 40,5 oy oranıyla Cumhur İtti-fakı’nın üstünlüğüyle sonuçlandığını belirten Erdo-ğan, “Bir sandık sınavını da başarıyla veren ittifakımızTürkiye’nin bekasının teminatı olmayı sürdürecektir”dedi. CHP’ye Hatay tepkisi gösteren CumhurbaşkanıErdoğan, “Hatay ile aramızı bozmak için çok uğraştı-lar. 31 Mart seçimleriyle Hatay kendi üzerinden oyna-nan bu kirli senaryolara karşı tavrını çok net bir şekil-de ortaya koymuştur. CHP'nin milli irade hazımsızlığıayyuka çıksa da YSK bu hezeyanlara karşı son noktayıkoymuştur” şeklinde konuştu. / 6’DA

n AbD’De bağımsız Senatör Ber-nie Sanders, ABD’nin Netan-yahu hükümetine yardımları-nı durdurması çağrısını yine-ledi. Başta ABD olmak üzeredünyanın dikkatinin İran-İsra-il gerilimine çevrildiğine işa-ret eden Sanders, “Umarım budurum, Gazze’de şu an yaşa-nan ve eşi benzeri görülme-miş felaketin göz ardı edilme-sine yol açmaz. Orada bir fela-ket yaşandığını unutmamalı-yız” ifadesini kullandı. / 7’De

Gerilim felaketi 
unutturmamalı

nbAyKAr tarafından geliştirilen KEMANKEŞ 2 Mini Akıllı Se-yir Füzesi, Edirne’nin Keşan ilçesindeki Baykar Uçuş Eğitimve Test Merkezi’nde testlerine başladı. KEMANKEŞ 2 MiniAkıllı Seyir Füzesi, yaklaşık 1 saat havada kalabilen ve 200kilometreden fazla menzile sahip olan füze, yapay zeka des-tekli optik güdüm sistemi ile hedefini hassas bir şekildeimha edebiliyor. Gece ve gündüz her türlü hava şartındakullanılabilen KEMANKEŞ 2, stratejik hedeflere karşı çözümolarak Türkiye’nin savunma sanayisindeki gücüne yeni birkatkı sunuyor. BAYKAR, sosyal medya hesabından yayınla-dığı test sürüşlerini ‘yakında’ notuyla paylaştı. / 6’DA

Göklerdeki 
yeni gururumuz

İsrail'in İran'a 
'gel-gel' politikası

1 nisan’da
şam’daki iran

konsolosluğuna
saldırıyla 7 kişiyi

öldüren israil,
iran’a adeta “gel-

gel” yaptı. israil’in
bu davetine iran
icabet ediyor ve

misillemede bulu-
nuyor. bunu meş-
ru müdafaa ola-

rak niteleyen iran,
küçük saldırısıyla
“yapmak istemi-

yorum ama 
mecburum” 
mesajı verdi

İRAN, BATI İLE DÜŞMAN DEĞİLDİR
n 1 nisAn 2024’te İran konsolosluğuna yapılan saldırıile İsrail, İran’a “gel-gel” yapıyor. İsrail, İran’a  “gel-gel”yaparken İranlı ikisi general olmak üzere 7 kişi hayatı-nı  kaybediyor. İsrail’in bu davetine İran icabet ediyorve “misillemede” bulunacağını vadediyor. İran lideriEyetullah Ali Hamaney, İsrail’e karşı misillemeninmeşru müdafaa haline geldiğini söylüyor. Hamaney’inbu “meşru müdafaa haline geldi” sözünün manası,“Karşılık vermek istemiyorum ama ne yapayım, dün-yanın gözü önünde olan bu tecavüze cevap vermekdurumundayım” demektir. Şimdi aklınızdan şöyle birsoru geçebilir: İran, kendisine saldıran bir ülkeye niçinböyle “müsamahakâr” davranır? Bu sorucunun cevabı;İran, Batı ile düşman değildir. İran tarih boyunca İslamdünyasıyla kavgalıdır. İslam dünyası derken elbetteEhl-i Sünnet dünyasını kast ediyoruz. 

BİRBİRİNDEN BESLENEN İKİ DEVLET
n sonuÇ olarak bizim bu husustaki duruşumuz nedir?İran-İsrail vakasında haksız ve hukuksuz olanın İsrailolduğunu söylemeye gerek yoktur. Son olarak şu soru-ların  cevabını arayalım: 7 Ekim’de Hamas’ın İsrail’ehamlesi acaba İran’ın İsrail’e “gel gel” politikası olabilirmi? Ve İsrail Gazze’yi yerle bir etti. Oradaki Müslüman-ları katletti. Halen katletmeye devam ediyor. Dünyagözlerini Gazze’ye çevirince İsrail bundan rahatsızoldu. Veya biz öyle zannettik. İsrail ile İran’ı birbirin-den beslenen iki devlet olarak değerlendiriyoruz. So-nuç: Gazze’de Müslüman soykırımı devamediyor. Amerika başka olmak üzere İngiltereve Fransa gibi  “medeni” ülkeler saldırgan, ka-til ve soykırımcı İsrail’e tam desteklerini artı-rarak devam ediyorlar. 

İSRAİL’E ‘TEDBİRİNİ AL’ MESAJI MI?
n irAn’ın “yapmak istemiyorum ama buna mecburum”ifadesinin içini dolduralım: İran, 12 gün sonra “misille-mede” bulundu. Bu 12 günlük ara İsrail’e “tedbirini al”mesajı olabilir mi? İran veya İran talimatıyla İsrail’efırlatılan ‘nesne’ sayısı 300’den fazla. Bunların 170’i in-sansız hava vasıtası ve 120’sinin balistik füze olduğuzannediliyor.  İran’ın “misilleme” olarak İsrail’e fırlattı-ğı bu 300’den fazla “nesnenin” yüzde 99’u havada te-sirsiz hale getirildi. İsrail’in alt yapısı hafif hasar aldı.İsrail’de yalnızca 7 yaşındaki bir kız çocuğu ağır yara-landı. Dikkat, bu kız çocuğunun yaralanması da İran’ınfırlattığı “nesne” sebebiyle değil, İsrail’in attığı önlemefüzesi kaynaklı şarapnel sebebiyledir. İsrail’in İran’a“gel-gel” daveti ve İran’ın İsrail’e “geliyorum tedbirinial” anlamına gelen 13 Nisan 2024 tarihli “misillemesi-ni” böyle özetlemek mümkündür. prof. dr. ömer akdağ’ın yazısı 7’de

erDoğAn, yerel seÇimlerin ArDınDAn ilK gruP toPlAntısınDA Konuştu:

Seçimin galibi
Cumhur İttifakıErdoğan, 31 Mart yerel seçimlerine ilişkin “Siyasetçininmilletin iradesini küçümseme yok sayma hakkı yoktur.31 Mart seçimleri yüzde 40,5 oy oranıyla Cumhur İtti-fakı’nın üstünlüğüyle sonuçlandı” açıklamasını yaptı

n isrAil devlet televizyonu KAN’ın haberinegöre, daha önceden de işgal altındaki DoğuKudüs’teki Mescid-i Aksa’da İsrail’in tam kont-rolü ve egemenliğini savunan ırkçı Ben-Gvir,Mescid-i Aksa’daki statükoyu değiştirmeyi ba-kanlığının yıllık hedefleri arasına koydu. Ba-kanlığın 2024 planları arasında, ‘polis gücüneteknolojik desteğin artırılması, Aksa’daki bir-liklerin güçlendirilmesi, Aksa çevresindekiteknolojik polis önlemlerinin genişletilmesi’yer aldı. Aşırı sağcı Ben-Gvir, Yahudilere bura-da ayrımcılık yapıldığını savunuyor.

n KAn, İsrail’in 2017’de Mescid-i Aksa’nın kapıla-rına metal dedektör kapıların yerleştirmesi-nin, Ürdün’ün himayesindeki Aksa’dan sorum-lu Kudüs İslami Vakıflar İdaresi ile Hristiyanve Müslüman Filistinli kitlelerinin tepkisiniçektiğine, Doğu Kudüs’te olayların çıkmasınayol açtığına işaret etti. Ben-Gvir’in Mescid-iAksa’ya ilişkin ‘hedeflerinin yıllardır bilindiği’ancak bunun resmi bir bakanlık hedefi halinegelmesine dikkati çekildi. Ürdün, 1994’te İsra-il’le imzaladığı anlaşma gereği Kudüs’teki diniişlerden sorumlu ülke olarak kabul ediliyor.

Skandal Mescid-i
Aksa hamlesi
Skandal Mescid-i
Aksa hamlesi
Skandal Mescid-i
Aksa hamlesi
Skandal Mescid-i
Aksa hamlesi
Skandal Mescid-i
Aksa hamlesi

İsrail’in aşırı sağcı Bakanı Itamar Ben-Gvir, ‘Mescid-i Aksa’da hakimiyetin artırıl-ması ve Yahudilerin ibadetine izin verilmesini’, bakanlığın hedefi arasına koydu

İsrail ordusu Refah’ta bir evi bomba-
ladı, 4’ü çocuk 7 Filistinli öldü.

1 günde 40 ayrı 
noktaya saldırı

İsrail, İran'a nasıl
karşılık verecek?
n isrAil ordusu, İran’ın saldırı-sına yanıt verilmeme olasılığı-nın uzak ihtimal olduğunu be-lirtti. Ordu sözcüsü, “Böyle birsaldırıya yanıt vermemekmümkün değil” dedi. İsrail ba-sını da İran ve vekillerine nasılbir karşı saldırı gerçekleştire-ceğine karar verildiğini yazdı.

Seçimsiz 4 yıl
büyük fırsat
n CumHurbAşKAnı Yar-dımcısı Cevdet Yılmaz,Türkiye’nin üst orta gelirgrubunda bir ülke oldu-ğunu belirterek, “Seçim-siz 4 küsur yılımız var.Bu hakikaten büyük birfırsat penceresi. Yüksekgelirli ülkeler ligine geçişeşiğindeyiz” dedi. / 6’DA

Asgari ücrete
ara zam yok
n ÇAlışmA ve Sosyal Gü-venlik Bakanı Vedat Işık-han, asgari ücrete busene ara zam yapılıp ya-pılmayacağı konusundanet konuştu. Işıkhan,“Asgari ücrete ara zamgündemde yok” dedi.
KDV oranlarında
artış yapmadık
n HAzine Maliye BakanıŞimşek, estoran ve kafe-lerde uygulanan KDVoranlarında artışın sözkonusu olmadığını açık-layarak, “Suistimalleretedbir alıyoruz” dedi.

Toplam vekil 
sayısı düştü

Meclis'te kanun
teklifleri yolda

n AK PArti’nin sağlık, ticaret, milli sa-vunma, ulaştırma ve kripto varlıklar-la ilgili kanun teklifleri üzerindeki ça-lışmaları devam ediyor. Bu kanuntekliflerinin, mevcut yasama dönemiiçerisinde Meclis gündemine gelmesibekleniyor. / 6’DA
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Baş dönmesi 
hastalık mı  
belirti mi? 

Sağlık Bakanı Koca: (MHRS üzerinden 
hastane randevuları) 'Randevuma 

geleceğim' onayı alacağız 

Vitamin eksikliği de ağız 
kokusu yapabiliyor! 

Hastaların genellikle ‘Benim 
kristallerim oynadı’ ifadesini 
kullandığını kaydeden uzman
lar, hastanın sabit bakışta 
dünyanın döndüğünü görmesi 
ya da denge bozukluğu yaşa
masına baş dönmesi denildiğini 
söylüyor. “Baş dönmesi hastalık 
değil, bir belirtidir.” diyen KBB 
Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi K. Ali 
Rahimi, kulaktan gelen baş 
dönmeleri, beyinden gelen baş 
dönmeleri ve diğer hastalıklar
dan gelen baş dönmelerinin bu 
belirtiye sebep olabildiğini dile 
getirdi. 

 
Üsküdar Üniversitesi NPİS

TANBUL Hastanesi Kulak 
Burun Boğaz Uzmanı Dr. Öğr. 
Üyesi K. Ali Rahimi, Dünya Ver
tigo Farkındalık Haftası kap
samında baş dönmesi hakkında 
bilgi verdi.  

 
Baş dönmesi hastalık değil 
 
Hastaların genellikle ‘Benim 

kristallerim oynadı’ ifadesini 
kullandığını kaydeden Dr. Öğr. 
Üyesi K. Ali Rahimi, “Fakat 
böyle bir durum yoktur. Hasta 
baş dönmesini, rahatsızlığını 
ifade etmek için kullanır. 
Gerçek bir baş dönmesi ya da 
gerçek olmayan hâlsizlik ve 
hafif baş dönmelerini çeşitli 
şekillerde ifade edilebilir. Bu 
durumun herhangi bir ölçütü 
yoktur. Bu yüzden hasta bu du
rumu doktora çeşitli şekillerle 
ifade eder. Hasta, eğer sabit 
bakışta dünyanın döndüğünü 
görüyor ya da denge bozukluğu 
yaşıyorsa bu duruma baş dön
mesi deniliyor. Baş dönmesi 
hastalık değil, bir belirtidir. Ku
laktan gelen baş dönmeleri, 
beyinden gelen baş dönmeleri 
ve diğer hastalıklardan gelen 
baş dönmeleri bu belirtiye 
sebep olabilmektedir.  

 
İlaçlar yalnızca baş dönme 

durumunu engelliyor 
 
Kulaktan gelen baş dönmeleri 

için çeşitli teoriler bulun
duğunu kaydeden Dr. Öğr. Üyesi 
K. Ali Rahimi, şöyle devam etti: 

 
“Birinci teori, iç kulaktaki 

sıvının orta kulağa akmasıdır. 
Bu tür durumlarda cerrahi yön
temle kulak açılır, bakılır ve bir 
akıntı varsa tedavi edilir. İkinci 
teori, vasküler teoridir. Yani 
oradaki mikro damarlar tıka
narak yeteri kadar iç kulağı 
besleyemiyordur ve bu durum
dan ötürü baş dönmesi mey
dana geliyordur. Üçüncü teori 
ise oradaki kristallerin 
dökülmesine ya da birikmesine 
bağlı olarak tekrar bir baş dön
mesi oluşmasıdır. Bu çeşitli teo
rilerin çeşitli tedavileri 
bulunmaktadır. Örneğin 
mikrovasküler bir rahatsızlık 
varsa ona bağlı damar 
genişletici ilaçlar verilir. Bazı 
baş dönme kesici ilaçlar da bu
lunmaktadır. Fakat hastalar 
verilen bu ilaçları baş dönmesi 

ilacı olarak düşünmekte ve baş 
dönmesi rahatsızlığı yaşadığı 
durumlarda tekrardan kullanır
lar. Bu ilaçlar yalnızca baş 
dönme durumunu engellemek
tedir.”   

 
Baş dönmesi çok geniş bir 

konu 
 
Kulak burun boğaz uzmanının 

ilk olarak kulak zarına baktığını 
ve kulak zarında bir problem 
yoksa işitme testi isteyeceğini 
anlatan Dr. Öğr. Üyesi K. Ali 
Rahimi, “İşitme testlerinde yük
sek ve alçak frekanslardaki 
işitme kaybını varlığını ölçmeye 
çalışılır. Kalorik testler de bu
lunmaktadır. Bu testler, iç ku
laktaki denge merkezinin 
sağlam olup olmadığını gös
terir. Bir diğer test ise Doppler 
testidir. Bu test ile iç kulağa 
giden kan miktarının ölçümü 
yapılır. İkinci olarak, beyin her
hangi bir hasar olup olmadığını 
kontrol etmek için beyin MR’ı 
çekilmektedir. Bunlardan sonra 
kardiyoloji ön plana çıkar. 
Kalpte ritim bozukluğu baş 
dönmesi oluşturabilir. Son 
olarak ise dahiliyeye de 
gidilebilir. Dahiliye kan tahlil
lerinizi yapar ve baş dönmesine 
sebebiyet verebilecek bir duru
mun olup olmadığını kontrol 
eder. Baş dönmesi çok geniş bir 
konudur. Baş dönmesi olan kişi 
herhangi bir teoriye kendisini 
bağlamadan doktora gidecek 
ve yapılan testler sonucu tedavi 
sürecine geçilecektir.” dedi. 

 
Baş dönmesi olduğunda 

hangi doktora gidilmeli? 
 
“Baş dönmesi bir belirti 

olduğundan birden çok sebebi 
olabilir.” diyen Dr. Öğr. Üyesi K. 
Ali Rahimi, sözlerini şöyle 
tamamladı: 

 
“Kulaktan gelen baş dön

melerinden dolayı en sık 
gidilen bölüm kulak burun 
boğazdır. İkinci olarak sinirsel 
olarak baş dönmelerinden 
dolayı nörolojiye gidilebilir. 
Kalbin doğru çalışmamasına 
bağlı olarak ya da tansiyon se
bepli baş dönmelerinden dolayı 
kalp doktoruna gidilebilir. 
Çeşitli kan hastalıklarında da 
baş dönmesi olabileceğinden 
dahiliyeye de gidilebilir. Bun
ların içerisinde tespiti en zor 
olan çocukların baş dönmesidir. 
Baş dönmesi bir his olduğun
dan çocuklar bu durumu tam 
ifade edememekte, her şeye 
baş dönmesi diyebilmektedir. 
Bu yüzden bu tür durumlarda 
çocuk nörolojisi ilk planda or
taya çıkar.”

Çocuklar ve yetişkinlerde 
ağız kokusunun neden
lerinin benzer olduğunu 
ifade eden uzmanlar, en 
önemli nedenin çürük 
dişler, dil üzerindeki bak
teriler, diş eti iltihapları ve 
ağız kuruluğu olduğunu 
söylüyor. Susuzluk, sinüzit, 
geniz eti, reflü, şeker 
hastalığı, böbrek hastalığı, 
sindirim sistemi ve sol
unum sistemi hastalık
larının da ağız kokusuna 
neden olacağını kaydeden 
Çocuk Diş Hekimi Dr. Öğr. 
Üyesi Şebnem N. Koçan, 
“Kullanılan ilaçlar, vitamin 
eksikliği de ağız kokusu 
yapabiliyor.” dedi. 

 
Üsküdar Diş Hastanesi 

Çocuk Diş Hekimi Dr. Öğr. 
Üyesi Şebnem N. Koçan, 
çocuklarda neden ağız 
kokusu olduğu konusunda 
bilgi vererek, önlemek için 
yapılması gerekenleri an
lattı. 

 
Çocuklar ve yetişkinlerde 

ağız kokusunun nedenleri 
benziyor 

 
Çocuk Diş Hekimi Dr. Öğr. 

Üyesi Şebnem N. Koçan, 
çocuklar ve yetişkinlerde 
ağız kokusunun neden
lerinin benzer olduğunu 
ifade ederek, “En önemli 
nedeni çürük dişler, dil üz
erindeki bakteriler, diş eti 

iltihapları ve ağız kuru
luğudur. Bunların dışında 
susuzluk, sinüzit, geniz eti, 
reflü, şeker hastalığı, 
böbrek hastalığı, siroz, 
sindirim sistemi ve sol
unum sistemi hastalıkları, 
kullanılan ilaçlar, vitamin 
eksikliği de ağız kokusu 
yapabiliyor. Sarımsak, 
soğan gibi koku yapan gı
daların sık tüketilmesi de 
ağız kokusuna sebebiyet 
verebilir.” dedi. 

 
“Hastalık nedeniyle 

oluşan ağız kokusunu an
lamak zor” 

 
Bazı spesifik hastalık

larda farklı kokular duyu
labileceğini de dile getiren 
Dr. Öğr. Üyesi Şebnem N. 
Koçan, “Mesela şeker 
hastalığında aseton 
kokusu, böbrek 
hastalığında amonyak 
kokusu, karaciğer yetme
zliğinde balık kokusu 
duyulabilir. Yine de 
hastalık nedeniyle oluşan 
ağız kokusunu anlamak 
zordur. Bu nedenle özel
likle hastalıkla ilgili başka 
bir belirti daha varsa ya da 
önlem alınmasına rağmen 
ağız kokusu geçmiyorsa 
bir tıp doktoruna muayene 
olmak tavsiye edilir.” diye 
konuştu. 

 
“Baharatlı gıdalar, et ve 

şarküteri ürünleri de ağız 
kokusuna neden ola
biliyor” 

 
Bütün olasılıklar değer

lendirildikten ve tedavileri 
yapıldıktan sonra, nadiren 
de olsa, nedeni belli ol
mayan ağız kokusunun da 
olabileceğini anlatan Dr. 
Öğr. Üyesi Şebnem N. 
Koçan, “Rokfor gibi kokulu 
peynirler, baharatlı gıdalar, 
et ve şarküteri ürünleri, 
deniz ürünleri, yumurta, 
şekerli gıdaların fazla 
tüketilmesi ağız kokusuna 
neden olabilir.” diye 
konuştu.  

 
Abur cuburlar ağız sağlığı 

için de zararlı 
 
Aburcuburların ağız 

sağlığı için de zararlı 
olduğunu dile getiren Dr. 

Öğr. Üyesi Şebnem N. 
Koçan, “Ağız kokusunun 
başlıca sebeplerinden olan 
diş çürüğüne, dil üzerinde 
bakteri üremesine, reflüye 
neden olabilirler. Ayrıca; 
bu tip besinler koku yapa
bilen baharatlar ve şeker 
içerebilir. Bu nedenle bu 
tip gıdaların fazla 
tüketilmesi ağız kokusuna 
neden olabilir.” dedi. 

 
Ağız kokusunun önlen

mesi için ağız hijyenine 
dikkat edilmeli 

 
Ağız kokusunun önlen

mesi için öncelikle kişinin 
ağız hijyenine dikkat 
etmesi gerektiğini kayde
den Dr. Öğr. Üyesi Şebnem 
N. Koçan, “Dişlerin ve dilin 
düzenli olarak fırçalan
ması ağız kokusu te
davisinin ilk aşamasını 

oluşturur. Varsa çürük diş
lerin ve diş eti iltihabının 
tedavi edilmesi gerekmek
tedir. Gün içinde su tüke
timine özen gösterilmesi 
ağız kokusunu azaltmaya 
yardımcı olacaktır. Koku 
yapmayan gıdaların 
tüketilmesine özen göster
ilmesi önerilir. Ağız gargar
alarının düzenli kullanımı 
da etkili olacaktır. Kulak 
burun doktoruna muayene 
olmak boğaz bölgesindeki 
olası enfeksiyonlardan 
kaynaklı kokuların elimi
nasyonu açısından fayda 
sağlar. Tüm bu işlemler 
yapılmasına rağmen 
geçmeyen ağız kokusu var
lığında sistemik hastalık
ların kontrol edilmesi için 
tıp hekimine başvurulması 
önerilir.” şeklinde sözlerini 
tamamladı.

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'ndeki 
Kabine Toplantısı'nın ardından 
basın mensuplarının sorularını 
yanıtladı. 

 
Gündeme ilişkin değerlendirmel

erde bulunan Koca, yeni dönemde 
en önemli konulardan birinin, has
tanelerde yaşanan randevu aksak
lıkları ve kapasite sorunları 
olduğunu vurguladı. 

 
Bakan Koca, bu konudaki sıkın

tıların farkında olduklarını dile ge
tirerek, randevuların Merkezi 
Hekim Randevu Sistemi (MHRS) 
üzerinden alındığını anımsattı. 
Konuya ilişkin bilgi veren Koca, "İl, 
hastane ya da branş bazında 
yaşanan sorunları biliyoruz. 
Bununla ilgili hastane yöneticiler
imiz de yoğun çalışma içerisinde." 
diye konuştu. 

 
Bir ay sonra tedbirlerin kademeli 

şekilde hayata geçirileceği ve yap
tırımların arttırılacağı yönünde bir 
açıklama yaptığını hatırlatan Koca, 
şöyle devam etti: 

 
"Sorun yaşadığımız branş ve has

taneleri tek tek çalışıyoruz. Artan 
bir talep var. Buna karşılık kapa
sitemizi de artırıyoruz. Hekim 
sayımızın artan talebi karşılaması 
da son derece önemli. Bu bakım
dan yetiştirmemiz gereken hekim 
ve uzman hekim sayısı çok önemli. 
Geleceğe matuf bu önemli tedbiri 
zaten almıştık. 

 
En son yan dal uzmanlıkları için 

de gereken iyileştirmeleri yaptık. 
Ancak bir de mevcut kapasitenin 
yeterince verimli kullanılamaması 
sorunu var. Bunun bir tarafı kapa
siteyi belirleyen hastanelerimiz, 
diğer tarafı randevu alıp rande
vusuna gelmeyenlerin sebep 
olduğu atıl kapasite. Bunun için ilk 
tedbirleri almıştık. Şimdi yeni yap
tığımız analizler bazı zorunluluk
ları işaret ediyor. Önümüzdeki 
haftalar kademeli şekilde yeni ted
birleri hayata geçirecek ve randevu 
sorununu kalıcı şekilde çözeceğiz." 

 

"Atıl kapasiteyi kullanabilmek için 
'randevuma geleceğim' onayı ala
cağız" 

Koca, bir gazetecinin "İlk tedbir 
ne olacak?" sorusu üzerine, 2023 
yılında randevu alıp gelmeyenlerin 
sayısının 23 milyon olduğunu 
söyledi. 

 
Randevu aldığı halde gelemeyen

lerin sayısının, 2024 yılının ocak
mart dönemini kapsayan 3 aylık 
zaman diliminde de 6 milyon kişi 
olarak kayıtlara girdiğini ifade 
eden Koca, şunları kaydetti: 

 
"Randevu alıp gelmeyenlerin 15 

gün içinde yeniden randevu al
masını kısıtladık. Bu durum ran
devu sadakat oranını artırdı. 
Ancak, randevu alanların son 
dakikaya kadar randevu iptal 
edilebilmesi mümkündü. Son anda 
da olsa randevusunu iptal edenler 
kısıtlanmıyordu. Bu durumda 
kısıtlı duruma düşmemek için ran
devusuna gelmeyecekse bile son 
anda iptal edenlerin oranında artış 
oldu. Bu durumda o kapasite yine 
kullanılamaz durumda kalıyor. 25 
milyon tekil vatandaş, 81 milyon 
randevusunu son dakikalarda iptal 
etmiştir. Bu boşluklara yeni ran
devu veremediğimiz için 17 milyon 
randevu kapasitesi atıl kalıyor." 

 
Bakan Koca, bu konuda bir onay 

mekanizmasının olacağını ak
tararak, "Atıl kapasiteyi kullan
abilmek için 'randevuma 
geleceğim' onayı alacağız. Randevu 
sahiplerinin bu onayı randevudan 
önceki gün saat 23.59'a kadar ver
mesi gerekecek. Onaylanmamış 
randevular için yerine bir 
başkasına randevu vereceğiz. 
Böylece son dakika iptalleri ile 
oluşan atıl kapasiteyi verimli şek
ilde kullanacağız." bilgisini verdi. 

 
Bunun, yüzde 20 kapasite 

artışına karşılık geldiğini vurgu
layan Koca, sözlerini şöyle 
sürdürdü: 

 
"Randevu alıp onay verdiği halde 

gelmeyenler için aynı branşta 
hiçbir hekime ve sağlık tesisine 
müracaat edilemeyecek. Aynı 
klinikten mükerrer randevu alına
mayacak. Yakında devreye girecek 
yöntemle iki randevusunu aldığı 
halde ikinci kez randevusuna 
gelmeyenlerin randevu almasını 
15 gün zaman dilimi için bütün 
branşlara randevuya kapalı hale 
getireceğiz. Buradan başlıyoruz, 
uygulama ilerledikçe ilave tedbir
ler almaya da devam edeceğiz." 

 
"Tip1 diyabetli bütün vatan

daşlarımıza sensörü ücretsiz ver
mek istiyoruz" 

İnsülin takibi ile ilgili de yapıla

caklar hakkında bilgi veren Koca, 
"Bu konuda Tip1 diyabeti olan 
vatandaşlarımız büyük sorun 
yaşıyor. İnsülin sensörü kullan
manın diyabeti kontrol altında tut
mada önemli etkisi var. Ancak 
bildiğiniz gibi sensörler ithal ve 
maliyeti de oldukça yüksek. Tip1 
diyabetli bütün vatandaşlarımıza 
sensörü ücretsiz vermek istiyoruz." 
ifadesini kullandı. 

 
Sensörü yerlileştirmeye başladık

larını, laboratuvar ortamında üreti
minin gerçekleştirildiğini belirten 
Koca, şu açıklamalarda bulundu: 

 
"Seri üretim hazırlığı yapılıyor. 

Pilot üretimle beraber gerekli 
deneyler ve klinik kullanıma gire
cek. Yasal izin ve belgelerini de 
aldıktan sonra, önümüzdeki 67 
hafta içerisinde klinikte kul
lanımına başlamak istiyoruz. 
Bütün Tip1 diyabetlere, başta 
çocuklar olmak üzere, ulaştırmak 
istiyoruz. Geliştirdiğimiz sensör, 
değer bazında yüzde 90 yerli ola
cak." 

 
Bu sensörlerin ücretsiz verile

ceğini aktaran Koca, "Kademeli 
olarak kullanıma alacağız, ama her 
grup için ücretsiz olacak." bilgisini 
paylaştı.
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Konya'nın Ereğli ilçesinde 
yaşayan iş adamı Alaaddin A.'nın, 1 
yıl önce  gittiği İtalya seyahatinde 
kullandığı cep telefonuna, "Telefo
nunuza virüs bulaştı" şeklinde 
bildirim geldi. 

 
Ardından da "Virüs temizleme 

programı indirin direktiflerini" 
takip eden Alaaddin A. programı 
indirdi. 

 
3 gün sonra döndüğü Ereğli'de 

telefonunu tamirciye bırakan iş 
adamı daha sonra bankadan 
gerçeği öğrendi. Hesabından parça 
parça 9 milyon 850 bin TL'sinin 
çekildiğini öğrenen Alaaddin A. 
emniyete giderek suç duyurusunda 
bulundu. 

 
PARALARI KRİPTO 

HESAPLARDA DOLAŞTIRIP İZİNİ 
KAYBETTİRDİLER 

 
Sabah gazetesinin haberine göre, 

dolandırıcılık olayı ile ilgili çalışma 
yapan polis, şüphelilerin iş 
adamının hesabından çekilen 5 mi
lyon TL'yi Sermed Ö'nün (21) 
hesabına aktardıkları, daha sonra 
parayı Sermed Ö'nün kripto cüz
dan hesaplarına gönderdikleri or
taya çıktı. 

Borsası tespit edilemeyen bir 
kripto cüzdanına transfer yaptık
ları, daha sonra ise çok sayıda 
kripto cüzdanlar arasında paralar 

parçalanarak paranın izinin kay
bettirdikleri belirlendi. 

 
Şüphelilerin diğer hesaptan çek

tikleri diğer 4 milyon 850 bin 
TL'nin izini de aynı yöntemle kay
bettirmeye çalıştı. 

Parayı Hakan T'nin hesabına 
gönderen dolandırıcılar, 1 milyon 
500 TL'yi kripto hesaplar üzerinde 
dağıttı. Kalan 3 milyon 350 bin 
TL'yi de çekmeye çalışan şüpheliler, 
bankanın hesaba bloke koymasıyla 
parayı alamadı. 

Bunun üzerine bankaya giden 
Hakan T. hesabındaki parayı çekm

eye çalıştı. Ancak şüpheli işlem 
bildirimi nedeniyle hesap üzerinde 
bloke kalkmayınca parayı alamadı. 

 
KOMİSYON KARŞILIĞINDA 

HESAPLARI KİRALAMIŞLAR 
 
Şüphelilerin dolandırdıkları kişi

lerin hesaplarını boşaltmak için 
banka hesaplarını kart başına bin 
TL ile 15 bin TL arasında değişen 
komisyonlar karşılığında kiraladık
ları belirtildi. 
Şüphelilerin ayrıca parayı har

cayabilmek için lüks otellerde 
kaldıkları öğrenildi. Otel odasında 

gözaltına alınan bazı şüphelilerin 
üzerlerinde yüklü miktarda döviz 
ve altın ele geçirildi.  

 
182 KİŞİNİN KİMLİK BİLGİ

LERİ VE BANKA HESPLARI TELE
FONDAN ÇIKTI 

 
Şüphelileri telefonlarında 

yapılan incelemelerde 182 kişinin 
kripto ve banka hesapları ile kimlik 
fotoğraflarının bulunduğu, yapmış 
oldukları her bir para transferi 
işleminin resminin başka bir tele
fon ile çekerek depoladıkları 
kaydedildi.

Dolandırıcıların 
"virüs" tuzağı:  Tek 

tıkla 10 milyonu uçtu

Esenyurt'ta kapı üretilen imalathanede 
çıkan yangına müdahale ediliyor 

Kredi almak için ölü amcasını bankaya götürdü 

Talatpaşa Ma
hallesi Fatih Sultan 
Mehmet Caddesi'nde 
kapı üretimi yapılan 
tek katlı 
imalathanede henüz 
belirlenemeyen ne
denle yangın çıktı. 
Yangın nedeniyle 
imalathanede yoğun 
duman oluştu. 

 
İhbar üzerine böl

geye çok sayıda it
faiye ekibi sevk 
edildi. 

 
İtfaiye ekiplerinin 

yangına müdahalesi 
sürüyor. 

Yangın nedeniyle 
imalathanede ara ara 
patlama sesleri 
duyuluyor.

Brezilya basınında yer alan 
haberlere göre, Rio de Janeiro'da 
bir kadın, 17 bin real yani 3 bin 
400 dolar tutarında kredi çekmek 
için yaşlı bir adamın ölüsünü 
bankaya götürdü. 

 
Banka çalışanları olayı videoya 

çekerek polisi aradı. Kadın 
gözaltına alındı ve tuhaf video kısa 
sürede sosyal medyada viral oldu. 

 
Adı Érika de Souza Vieira Nunes 

olan bir kadın, sandalyede oturan 
solgun, yaşlı bir adamın yanında 
dururken görüntülendi. 

 
Kadın bankaya götürdüğü 

adamın kafasını dik tutuyor, 
onunla konuşuyor ve kredi kağıt
larını imzalamasını istiyordu. 

 
BANKA ÇALIŞANLARI FARK 

ETTİ 
 
Nunes'in kendisini yaşlı adamın 

yeğeni olarak tanıttığı iddia edildi. 

Kadın adama doğru sürekli, "Amca, 
dinliyor musun? Kredi sö
zleşmesini imzalaman gerekiyor. 
İmzalamazsan parayı alamayız 
çünkü senin adına imzalayamam" 
sözlerini kullanıyordu. 

Bir banka çalışanı tekerlekli san
dalyede oturan adamın renginin iyi 
görünmediğini fark ederek kadına 
iyi olup olmadıklarını sordu. 

 
Kadın ise amcası olduğunu iddia 

ettiği adamın iyi olduğunu ve 
genelde konuşmadığını iddia etti. 

 
BİRKAÇ SAAT ÖNCE ÖLDÜĞÜ 

BELİRLENDİ 
 
Banka çalışanları kısa süre sonra 

polisi aradı ve daha sonra polis, 
kimliği 68 yaşındaki Paulo Roberto 
Braga olarak tanımlanan adamın 
birkaç saat önce öldüğünü be
lirledi. 

Polis Şefi Fábio Luiz olay yerinde 
yakalanan kadının girişimi 
hakkında, “Kredi başvurusunu 

bankaya zaten ölü olarak getirdiği 
adama imzalatıyormuş gibi 
davranmaya çalıştı. Asıl önemli 
olan, diğer aile üyelerinin kimliğini 
belirlemek için soruşturmaya 
devam etmek ve bu kredi 
hakkında daha fazla bilgi edinmek" 
diye konuştu. 

 
YAŞLI ADAMIN ÖLÜMÜ 

ARAŞTIRILACAK 
 
Polis, kadının aslında yeğeni 

olup olmadığı ve dolandırıcılık gir
işimine başka kişilerin katılıp katıl
madığı da dahil olmak üzere yaşlı 
adamın ölümünü araştıracaklarını 
söyledi. 

 
Yaşlı adamın cenazesi yetkililer 

tarafından incelenmek üzere 
morga kaldırıldı. 

 
Nunes, soruşturmanın sonucuna 

bağlı olarak dolandırıcılık veya 
zimmete para geçirmekle suçlan
abilir.

İl Sağlık Müdürlüğünden 
yapılan açıklamada, hastane ve 
çalışanları hakkında bazı sosyal 
medya platformlarında paylaşılan 
video ve yazışmaların gerçeği 
yansıtmadığı belirtildi. 

 
Hastanenin önceliğinin hasta 

güvenliğini sağlamak olduğu ak
tarılan açıklamada, bunun için en 
önemli hususlardan birinin de hi
jyen kurallarına uyulması ve bu 
alanda sıkı denetimlerin yapıl
ması olduğu vurgulandı. 

 
Açıklamada, şunlar kaydedildi: 
 
"Hastane çevresinde bulunan 

kedi, köpek gibi hayvanların özel
likle hastane acil servis, yatan 
hasta servisleri ve ayaktan hasta 
birimlerine girişi, hasta sağlığını 

tehlikeye atacağından engellen
mektedir. Aksi bir durum söz 
konusu değildir. Ayrıca hastane
miz Enfeksiyon Hastalıkları Uz
manı Prof. Dr. Şafak Kaya, 
Enfeksiyon Kontrol Komitesi 
Başkanı olarak görevine devam 
etmekte olup hakkında 
başlatılmış herhangi bir soruş
turma da bulunmamaktadır. Hay
vanların hastane yerleşkesinde 
veya binasında barınması ile ilgili 
izin verildiği ve bir barınak oluş
turulduğu yönündeki iddialar 
gerçeği yansıtmamaktadır. Bu 
hususta hastane enfeksiyonlarını 
önleme koşullarının gerektiği tüm 
tıbbi tedbirler alınmaktadır. 
Ayrıca konu ile ilgili Bakanlıktan 
herhangi bir yetkili tarafından 
farklı bir talimat verilmesi de söz 
konusu değildir."

İnternette çocuklar için tehlike 
yaratan uygulamalar giderek 
artıyor. 

Son zamanlarda sıkça duyulan 
uygulamanın ismi Simsimi. 

Daha çok çocukların kul
landığı uygulamaya kendisini 
çocuk gibi gösteren yetişkinlerin 
de kayıt olduğu ortaya çıktı. 

“Hem yaşı küçük olmasına 
rağmen yaşını küçük göstererek 
bu platformu çocuklarımız kul
lanabiliyor daha da kötüsü yaşı 
büyük olmasına rağmen ken
disini çocuk gibi göstererek 
yetişkinler özellikle sapkın 
düşünceler içerisinde olan 
yetişkinler bu programı kullan
abiliyorlar.” diyen Klinik Psikolog 
Yasemin Meriç Kazdal, “Eğer cin
sel içerikli yazışmalar oluyor ise 
bazı talepler oluyorsa bu kişi
lerin pedofili olma ihtimali yük
sek.” ifadelerini kullandı. 

Bu şekilde çocuklarla başlayan 

sohbet istismar ya da tehdide 
kadar varabiliyor. 

 
"ÇOCUKLAR YAKINDAN 

TAKİP EDİLMELİ" 
Uzmanlara göre aileler çocuk

ların psikolojilerinde bir değişik
lik olup olmadığını yakından 
takip etmeli. 

Kazdal bu noktada, “Programı 
kullanan çocukların ve burada 
iletişimde olan çocukların stres 
ve kaygı seviyesinin çok yük
selmesine eğer içinden çıkamıy
orsa depresif belirtilerin ortaya 
çıkmasına neden olabiliyor.” 
uyarısında bulundu. 

Peki aileler bu tarz uygula
malardan nasıl korunacak? 

Uzmanlar ken çocukların akıllı 
telefon ve saatlerinde girebile
cekleri uygulamarı denetleyen 
programlar olduğuna dikkat 
çekiyor.

Diyarbakır İl Sağlık Müdürlüğü, 
"hastanede hayvan barındırma" 

iddialarını yalanladı 

SimSimi uygulamasının 
hedefinde çocuklar var
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İbn Haldun Üniversitesi Siyaset Bilimi Dr.Öğretim Üyesi İdlir Lika, Hırvatistan-Bosna Hersekarasında inşa edilecek Güney Ara Bağlantı DoğalGaz Boru Hattı'na dair tartışmaları AA Analiz içinkaleme aldı.***Hırvatistan ve Bosna Hersek arasındaki GüneyAra Bağlantı Doğal Gaz Boru Hattı'nın inşasına iliş-kin tartışmalar, 2024 yılının başında Bosna Her-sek'te yeni siyasi gündem maddesi haline geldi.Söz konusu proje, hem Amerika Birleşik Devletleri(ABD) hem de Avrupa Birliği (AB) tarafından güç-lü bir şekilde destekleniyor ve inşa fikri Rusya'nınUkrayna üzerinden Balkanlar'a gaz sevkiyatınıkestiği en az 2009 yılından bu yana gündemde.Ancak Kremlin'in Şubat 2022'de Ukrayna'ya yöne-lik geniş çaplı saldırısı projeye büyük bir aciliyetkazandırdı. Batılı güçler, Güney Ara Bağlantı BoruHattı'nı destekleyerek Bosna Hersek'in Rus gazınaolan mevcut toplam bağımlılığını azaltmayı hedef-liyor. Moskova bölgedeki varlığını, kırılgan ve derinbir şekilde bölünmüş bu Balkan ülkesini istikrar-

sızlaştırmak ve dikkatleri bir şekilde Ukrayna'yayönelik acımasız saldırısından başka yöne çekmekiçin kullanabilir. Bununla birlikte boru hattının in-şası yerel ve bölgesel engellerle karşı karşıya veoyunbozanlar geçen iki ay boyunca özellikleABD'nin öfkesini çekerek manşetlere çıktılar.
OyunbOzan Olarak Hırvatistan
ve bOsnalı HırvatlarÜlke içinde oyunbozan, Bosna Hersek'teki anaetnik Hırvat partisi Hırvat Demokrat Birliği (HDZBiH) ve lideri Dragan Covic'tir. Parti, Aralık2021'de Bosna Hersek'in iki kurucu özerk birimin-den biri olan Boşnak-Hırvat Federasyonu parla-mentosunun alt kanadında boru hattı inşasına iliş-kin mevzuatı onaylamasına rağmen, aynı şeyi par-lamentonun üst kanadında yapmayı reddederekprojenin tamamını bugüne kadar bloke etti. Bölge-sel olarak ise asıl oyun bozucu, Bosnalı Hırvatlarınhamisi Hırvatistan Başbakanı Andrej Plenkovic'iniktidardaki HDZ Partisi. Hırvatistan gibi hem NATOhem de AB üyesi bir ülkenin, ABD ve AB'nin güçlübir şekilde desteklediği bir doğal gaz boru hattı

projesini fiilen engellemesi aslında şaşırtıcı değil.Zagreb ve Belgrad, Bosna Hersek'in toprak bütün-lüğüne devlet düzeyinde bağlı değiller ve bu ne-denle enerji arzının çeşitlendirilmesi sürecinin, ül-kenin devletine gerçekten bağlı tek etnik grubuolan Bosnalı Müslümanlar tarafından yönetilmesi-ni istemiyorlar.Doğal gaz boru hattının, büyük ölçüde BosnalıMüslümanlar tarafından kontrol edilen ve perso-nel istihdam eden Federasyona ait mevcut BH Gasşirketi tarafından işletilmesi planlanıyor. HDZBiH'in mevzuatın önündeki engeli kaldırmak içinöne sürdüğü koşul, hattın etnik olarak karışık Her-sek Neretva kantonunun idari merkezi olan gü-neydeki Mostar kentinde Bosnalı Hırvatlar tarafın-dan yönetilen yeni bir iletim sistemi operatörü şir-keti tarafından işletilmesidir.Bu durum kısa bir süre önce üst düzey ABD'liyetkililerin tepkisini çekti ve yetkililer Covic'i sertbir dille kınayarak ABD'nin boru hattı projesineverdiği önemin altını çizdiler. ABD Dışişleri BakanıAntony Blinken, Ocak 2024'te Bosna Hersek Dışiş-leri Bakanı Elmedin Konakovic ve Hırvatistan Dış-işleri Bakanı Gordan Grlic Radman'a gönderdiğimektupta, Covic'in gerekçelerini "bariz yolsuzlukve kendi kendine pazarlık" olarak nitelendirerek[1] kendisine ve dolaylı olarak Hırvatistan'a bu ko-nudaki engellemelere son vermeleri için baskıyaptı. Aynı şekilde, 2 Şubat 2024'te SaraybosnaÜniversitesinde yaptığı bir konuşmada [2], 1995Dayton Anlaşması'nın hazırlanmasında yer alanönde gelen ABD'li hukukçulardan biri olan ve kısasüre önce atanan ABD Dışişleri Bakanı'nın Avrupave Avrasya İşlerinden Sorumlu Yardımcısı JamesO'Brien, Dragan Covic'in boru hattını işletmek içinyeni bir şirket kurma şartının yalnızca "kendi siya-si ve mali çıkarı için" olduğunu savundu. O'Brienbu şartı "kamu yararına aykırı bir şüphecilik" ola-rak nitelendirerek şu sonuca vardı: "Sorun Daytondeğil; sorun ülkenin siyasi liderleridir."
DOğal gaz bOru Hattı 
amacına Hizmet eDecek mi?Her ne olursa olsun, Bosna Hersek'in etnik seç-kinleri arasında boru hattı projesi gibi ekonomikve jeopolitik açıdan yüklü bir konuda son zaman-larda yaşanan siyasi çekişme, günlük yaşamın entemel hizmetlerinin bile -hastaneler, okullar, itfai-ye, çöp toplama hizmetleri ve benzeri- etnik hatlarboyunca derin bir şekilde bölündüğü bir ülkede[3] hiç de şaşırtıcı olmamalıdır. Batı'nın Hırvatis-

tan ve Bosnalı Hırvatlara uyguladığı baskı ve verdi-ği güvenceler muhtemelen engellemelerine sonvermelerini sağlayacaktır. Ancak tüm bunlar yinede şu soruyu akıllara getiriyor: Güney Ara BağlantıDoğal Gaz Boru Hattı'nın önündeki engel kaldırılsave nihayetinde inşa edilse bile, bu gerçekten Mos-kova'nın Bosna Hersek'teki ve daha geniş anlamdaBatı Balkanlar'daki etkisini azaltmaya hizmet ede-cek mi?Bu kesinlikle olumlu bir adım olacaktır ancakbunun yine de meselenin özünü ele almadığınainanıyorum. Rusya'nın Bosna Hersek ve Batı Bal-kanlar üzerindeki etkisi ve buralarda sorun yarat-ma potansiyeli, Moskova'nın enerji kaynaklarınıbir silah gibi kullanmasından ya da bölgedeki Rusmüşteri varlığına [4] muhtemelen en yakın şeyioluşturan Sırp Cumhuriyeti ile olan özel ilişkisin-den kaynaklanmıyor. Moskova'nın bölge üzerinde-ki etkisi daha ziyade Kosova'nın bağımsızlığının ta-nınmasını engellemesinden kaynaklanıyor. Bu aynızamanda bölgedeki Sırp ve Rus çıkarlarını birleşti-ren ve Belgrad'ın Kosova, Bosna Hersek, Karadağve hatta Kuzey Makedonya'da istikrarsızlığı sür-dürmesine olanak sağlayan en önemli bağdır. Bunedenle, bölgesel istikrarsızlığı tetikleyecek her-hangi bir açılımın önünü kesmek için, burada tartı-şılan Güney Ara Bağlantı Boru Hattı gibi bölgeninRus gazına olan enerji bağımlılığını azaltma plan-larının yanı sıra, bence daha önemlisi Kosova'yıNATO üyesi bir ülke haline getirmek gerekiyor. Bu-nun için NATO'nun, Kosova'yı tanımayan dört ül-kesi olan Yunanistan, Romanya, Slovakya ve İspan-ya'ya bu konudaki engellemelerine son vermeleriiçin baskı yapması gerekiyor. Rusya'nın Ukrayna'yakarşı başlattığı geniş çaplı savaşın ortasında, bupratik eylem tarzını görmezden gelmek pahalıyamal olabilir.[1] https://www.reuters.com/world/us/blin-ken-urges-bosnia-mps-push-through-law-build-gas-pipeline-with-croatia-media-2024-01-18/[2] https://ba.usembassy.gov/challenges-and-opportunity-assistant-secretary-james-obrien-speech-at-university-of-sarajevo/[3] https://www.nytimes.com/2018/11/19/world/europe/mostar-bosnia-ethnic-divisions-nationalism.html[4] https://yalebooks.yale.edu/book/9780300219135/rival-power/
[dr. İdlir lika, İbn Haldun Üniversitesi Siya-

set bilimi Öğretim Üyesidir.]

Boru hattı diplomasisi
Rusya'nın Batı Balkanlar'da 

etkisini azaltabilir mi?
Bölgesel istikrarsızlığı tetikleyecek herhangi bir açılımın önünü kesmek 
için bölgenin Rus gazına olan enerji bağımlılığını azaltma planlarının 

yanı sıra Kosova'yı NATO üyesi bir ülke haline getirmek gerekiyor

Ülkede her Allah’ın günü öyle aca-yip şeyler oluyor ki başkalarının yerineutanmaktan yorulduk. Oyuncu UrazKaygılaroğlu, fotoğraf sanatçısı olansevgilisi Sayna Soleimanpour’un “Life inPlastic” adlı sergisi için kamera karşısı-na geçmiş. Elinde kasap bıçağı ve kesikkadın kafası tutarak pozlar vermiş. Tabidoğal olarak sosyal medya kullanıcılarıtarafından büyük bir tepki gördü. Ar-dından Instagram hesabında bir payla-şım yapan Kaygılaroğlu, “Sakin olalımdostlar” yazarak tepkilerin abartı oldu-ğunu ima etti.Sakin olamıyoruz Uraz Kaygılaroğlu! Kadın cinayetlerinin gündemdendüşmediği ülkemizde, böyle bir pozşekli sanat olamaz. Bu rezilliğe sakin dekalınamaz! Buna sanat değil, rezalet de-nir. Hadi sevgilin düşünemiyor, sen nasılböyle bir hataya ortak olabilirsin? Bu ül-kenin sevilen bir siması iken kendinidüşürdüğün bu duruma değdi mi sözde

sanatınız? Üstelik bir kız çocuğunun ba-bası olarak bu iğrenç görüntülere imzaatmak yakışmadı sana. Büyük ihtimalle bu pozlar için Res-sam Caravaggio’dan esinlenmişler. Bil-meyenler için kısa bir özet geçeyim.Özellikle aşağıda okuyacağınız ünlüeserlerinin isimlerini görünce, nedenCaravaggio’dan esinlendiklerindenemin olduğumu anlayacaksınız. Merakedenler internetten eserlere göz atabi-lir.
Ressam Caravaggio kimdir?1571’de doğan, 5 yaşında Mila-no’daki veba salgınından kaçan, babası-nı ve büyükbabasını bu salgında kaybe-den,13 yaşında annesini kaybeden Ca-ravaggio, içindeki üzüntüyü, öfkeyi, kay-gıyı ve stresi resim yaparak atmaya çalı-şan bir gençtir. Çok küçük yaşlarındangençlik çağlarına kadar ağır sıkıntılarlaboğuştuğundan psikolojisi bozulmuş,kavgacı ve öfkeli birine dönüşmüştür.

Hatta sürekli sorun çıkarıp başını derdesoktuğu için yaşadığı yeri terk ederekRoma’ya yerleşmiştir. Roma’nın önde gelen ressamı Gui-seppe Cesari’nin atölyesinde çalışmayabaşlamış, burada bir kaza geçirerekkötü şekilde yaralanmış ve ustaları tara-fından atölyenin bir köşesine tabir-i ca-izse öylece atılmıştır. Sonradan hastane-ye kaldırılsa da yaşadıklarından ötürüinsanlara olan öfkesi katlanarak artmış-tır. Ressamlık hayatında başyapıtlarüretiyor olsa da Caravaggio’nun özel ha-yatında her zaman bir sorun vardır. Kü-çük düşürülmüş, incitilmiş, güvendiğitüm dağlara kısa sürede karlar yağmış-tır. 1603 yılında arkadaşlarıyla hapse gi-ren Caravaggio, 1604 yılında hapistençıkar çıkmaz bir meyhanede, masayagelen enginardan sebep garsona saldır-mış ve yaralamıştır. 1605 yılında kendi-ni yeniden mahkemede bulan Caravag-gio, kapıları tahrif etmekten, eski ev sa-hibesinin evini taşlamaktan ve bir note-re ağır zarar vermekten suçlu bulun-muştur. 28 Mayıs 1606’da hayatının enciddi kavgasına karışan Caravaggio, birtenis kortunda ezeli rakibi Ranuccio To-massoni’nin ölümüne sebep olmuştur.Ardından Roma’dan ayrılıp kayıplarakarışmıştır. Caravaggio’nun hayatındaki sorun-lar bunlarla da sınırlı değil. Merak eden-

ler araştırıp okuyabilir. Anlatmak istedi-ğim ise şu ki Caravaggio’nun başyapıtla-rı, aslında hayatını, içindeki hayal kırık-lıklarını, öfkesini dışa yansıtan eserler-di. O, duygulara ve algılara yönelik birsanat akımına kendini kaptırmış bir sa-natçıydı.Başyapıtlarından bazılarının isimle-ri şu şekilde:
“Judith Holofernes’in Başını Keser-

ken”, “Davut Golyat’ın Kafası İle”, “Vaftizci
Yahya’nın Başının Vurulması”, “Azize Lu-
cia’nın Gömülmesi”, “İsa’nın Kırbaçlan-
ması”, “Aziz Petrus’un Çarmıha Gerilme-
si”, “Aziz Matta’nın Şehit Edilişi”, “Hile-
bazlar”, “Hz. İsmail’in Kurban Edilmesi”,
“İsa’nın Mezara Konulması” ve daha ni-celeri…. Eserlerin isimlerinden ne de-mek istediğimi anlamışsınızdır. Sağlıklı bir insanın onun eserleriniderinlemesine incelerken içinin karar-maması ve ürpermemesi imkânsız. Re-simlerindeki insanların gözlerinde deh-şetin yansıması, korku, çaresizlik duygu-ları ile kan ve kaos görebilirsiniz. Dolayı-sıyla Caravaggio eserlerini sanat için bileolsa örnek almak, ruhunda derin yaralarolan insanın tercihidir. Bu elbette şahsifikrim zira ben bir resim sanatçısı deği-lim. Halkın tepkisine ve şahsi duyguları-ma bakarak söylüyorum bunları.Bu sözde sanatı görüp de etkilene-cek, beğenecek olanlar muhtemelen

ruh hastaları ve katiller olacaktır. Fakatbenim gibi fotoğrafa bakar bakmaz aklı-na Münevver Karabulut ve Özgecan As-lan cinayetleri gelenler, sizden de fotoğ-raflarınız da iğrenecekler. Zira bu ülke ofotoğrafların gerçeğini defalarca yaşadı.Eğer fotoğraflara tek kelime ile yorumyapmak gerekirse “hadsiz” demeyi uy-gun görüyorum. Çok sevdiğim bir oyuncuydun ancakbu sapkınlıktan sonra benim için des-teklenecek bir şahıs değilsin. Kadınaşiddet ve çocuk hakları başta olmaküzere hiçbir toplumsal konuya desteği-ni de bu saatten sonra samimi bulmam.Çünkü bu denli umursamaz bir hareke-tin sahibi, hiçbir hakkın savunucusuolamaz. Bu ülkede testereyle, bıçaklaparamparça edilen, bedeni varillerdeyakılan, bazılarının hala parçalarınaulaşılamayan kadınlar oldu. Bunu nasılunutursunuz. İnsanların damarına bas-mak olacağını aklınıza getirmediniz mi?O ucube fotoğrafları da sosyal med-yada yaymayalım. Malum 18 yaş altıçok fazla kullanıcı var. Çocukların terte-miz zihinlerini, şiddeti normalleştirengörüntülerle kirletmeyelim. Oyunlarda-ki şiddet bile çocukları çok fazla etkiler-ken sevdikleri genç bir oyuncuyu buhalde görmeleri onları sarsabilir. Bumide bulandırıcı görüntüler derhal or-tadan kaldırılmalıdır.

MELTEM SUZAN ZEKİ

SAKİN OLAMIYORUZ
URAZ KAYGILAROĞLU!
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İngiltere'nin en eski bağım
sız ekonomik araştırma en
stitüsü Ulusal Ekonomik ve 
Sosyal Araştırma En
stitüsünün (NIESR) ülkedeki 
enflasyon verilerine ilişkin 
paylaştığı nota göre, yıllık en
flasyonun martta beklenen
den yavaş gerilemesi ve 
enflasyonist baskıların yük
sek kalmaya devam etmesi 
nedeniyle, BoE'nin mayısta 
bir faiz indirimine gitmesi 
olası görünmüyor. 

BoE'nin haziran veya ağus
tosta faiz indirimine gitme ih
timali ise gelecek ay 
açıklanacak enflasyon veri
lerine göre belli olacak. 

NIESR Ekonomisti Paula 
Bejarano Carbo, konuya il
işkin değerlendirmesinde, 
martta yıllık enflasyonun 
yüzde 3,2 olduğunu anımsa
tarak, "Bugün açıklanan ver

ilere göre, yıllık bazda yüzde 
4,2 olan çekirdek enflasyon, 
enflasyonist baskıların hafi
flediğini gösteriyor ancak tar
ihi ortalamanın hala 
üzerinde. Enflasyonun 
nisanda büyük ihtimalle 
BoE'nin hedefi olan yüzde 
2'nin altına düşeceğini 
öngörüyoruz. Bu nedenle 
BoE, gelecek toplantılarında 
çekirdek enflasyondaki 
gelişmeleri oldukça yakından 
takip edecek." ifadelerini kul
landı. 

ING Think Gelişmiş 
Piyasalar Ekonomisti James 
Smith ise ülkede hizmet sek
törü enflasyonunun BoE'nin 
umduğundan daha yapışkan 
olduğunu belirterek, 
"Piyasalar şu anda BoE'nin 
ilk faiz indiriminin kasımda 
olacağını fiyatlıyor. BoE 
Başkanı Andrew Bailey'nin 

son güvercin yorumları göz 
önüne alındığında bu tarih 
oldukça uzak görünüyor 
ancak son enflasyon veri
lerinin mayıs veya haziranda 
faiz indirimi olasılığını azalt
tığını düşünüyoruz. Bu kap
samda, ilk faiz indirim 
hamlesinin ağustosta yapıl
masını beklemeye devam 
ediyoruz." diye konuştu. 

 
"Bugün açıklanan veri

lerin BoE'yi harekete 
geçirmesi pek olası görün
müyor" 

KPMG UK Başekonomisti 
Yael Selfin, İngiltere'de en
flasyona ilişkin genel 
görünümün pozitif olduğunu 
ancak bazı risklerin devam 
ettiğini dile getirdi. 

Petrol fiyatlarının geçen ay 
bir ralli yaptığını ve artışın 
tüketici fiyatlarına yan

sıdığını kaydeden Selfin, 
"Bugün açıklanan verilerin 
BoE'yi harekete geçirmesi 
pek olası görünmüyor. En
flasyonun baharın ilerleyen 
günlerinde hedefe dönmesini 
bekliyoruz ki bu da haziran 
ayından itibaren faiz indirimi 
ihtimalini artırıyor." değer
lendirmesinde bulundu. 

Deloitte Başekonomisti Ian 
Stewart da enflasyonun çek
ilme eğiliminde olduğunu 
ancak BoE'nin "enflasyonu 
yendiğinden henüz emin ola
mayacağını" belirtti. 

Maaş artışlarının da 
öngörülerin üzerinde 
kaldığını dile getiren Stewart, 
"Ekonomi de canlanıyor ve 
BoE, faizi düşürmek için 
acele etmeyecektir." ifadesini 
kullandı.

Ekipler, tarife ve fiyat lis
telerine ilişkin belgelerin 
lokanta, restoran, kafe, pas
tane ve benzeri yiyecek ve 
içecek hizmeti sunulan iş yer
lerinin giriş kapılarının 
önüne ve hizmet sunulan 
masaların üstüne, tüketiciler 
tarafından kolaylıkla 
görülebilir ve okunabilir şek
ilde konulup konulmadığını 
da inceledi. 

 
"Hizmete sunulmayan bir 

ürün menüde olmamalı" 
Bu kapsamda İstanbul 

Ticaret İl Müdürlüğü ekipleri, 
İstiklal Caddesi'ndeki iş yer
lerine denetimde bulundu. 

 
Ticaret İl Müdürü İsmail 

Menteşe, 1 Ocak16 Nisan 
döneminde, 2 bin 72 işlet
menin denetlendiğini, 3 bin 
819 aykırılık tespit edildiğini 
ve 8 milyon 297 bin 868 li
ralık idari işlem uygu
landığını bildirdi. 

 
Lokanta ve restoranların 

giriş kapısı önünde ve hizmet 
sunulan masaların üzerinde 
bulunması gereken fiyat lis
teleriyle ilgili denetim 

faaliyetlerini de sürdürdük
lerini anlatan Menteşe, ayrıca 
"servis ücreti" adı altında 
herhangi bir ücretin talep 
edilip edilmediğini de in
celediklerini söyledi. 

 
Menteşe, tüketiciye 

sunulan yiyecek ve içecek
lerin menü fiyatları ile kasa 
fiyatı uyumunu kontrol ettik
lerini ifade ederek, "Burada 
asıl olan şey, mutlaka sunulan 
hizmetlerin listelerinin 
kapıya asılması ve içeride 
menü sunulduğunda 
menüyle dışarıdaki listenin 
aynı olması." dedi. 

 
Hizmete sunulmayan bir 

ürünün, menüde olmaması 
gerektiğini vurgulayan 
Menteşe, şunları kaydetti: 

 
"Karşılaştığımız her bir 

aykırılık durumunda, 
aykırılık başına 2 bin 172 li
ralık olmak üzere idari ceza 
uyguluyoruz. Bu denetimler
imiz devam edecek. Burada 
amacımız, vatandaşlarımızın 
restorana veya kafeye girme
den önce dışarıda alacağı 
hizmeti ve buna mukabil 

ödeyeceği ücreti görmeleri ve 
bu doğrultuda bir tercihte 
bulunabilmeleri." 

 
"Tüketicilerin bil

gilendirilmesi hedeflendi" 
Ankara Ticaret İl Müdür 

Vekili Elif Tan da fiyat ve tar
ife listesinin kafe ve restoran
ların giriş kapısı önünde ve 
hizmet sunulan masaların 
önünde bulunmasıyla ilgili 
daha önce de denetim yaptık
larını söyledi. 

 
Tan, "Ayrıca lokanta ve 

restoranda servis ücreti 
alınıyorsa, bu ücretin fiyat ve 
tarife listesinde veya menüde 
gösterilip gösterilmediğini 
kontrol ettik." diye konuştu. 

 
"Tüketicilerin ekonomik 

çıkarlarının en üst seviyede 
korunması hedeflenmiştir" 
İzmir Ticaret İl Müdürü 

Çağrı Ergünen de restoran ve 
kafelerde fiyat menülerinin 
usulüne uygun hazırlanıp 
hazırlanmadığı ve servis 
ücreti talep edilip edilmediği 
hususlarının denetlendiğini 
belirtti. 

 

Ergünen, Fiyat Etiketi 
Yönetmeliği düzenlemesine 
de değinerek, şu ifadeleri kul
landı: 

 
"Söz konusu düzenlemeyle 

tüketicilerin yiyecek ve içe
cek hizmeti sunulan yerlerde 
işletmelere girmeden önce 
kapı girişlerinde tarife ve 
fiyat listelerini görebilmesi, 
fiyat karşılaştırması yaparak 
tercihte bulunabilmesi sağla
narak tüketicilerin bil
gilendirilmesi, ekonomik 
çıkarlarının en üst seviyede 
korunması ve olabilecek 
mağduriyetlerin engellen
mesi hedeflenmiştir." 
İl Müdürlüğünce her gün 

100'ün üzerinde işletme ve 
binlerce ürünün fiyat etiketi 
ve haksız fiyat artışı yönün
den denetlendiğini belirten 
Ergünen, "İnceleme ve dene
timler sonucu haksız fiyat 
artışı yaptığı tespit edilen 
işletmelere Bakanlığımız 
Haksız Fiyat Değerlendirme 
Kurulunca, 52 bin 493 li
radan başlayan 7 milyon 65 
bin 97 liraya varan idari para 
cezası uygulanmaktadır." 
dedi.

Ticaret Bakanlığından 3 büyük şehirdeki kafe 
ve restoranlarda "servis ücreti" denetimi 

Cumhurbaşkanlığı Savunma 
Sanayii Başkanı Haluk Görgün, 
savunma sanayisi ihracatında 
artış ivmesinin süreceğini be
lirterek, "Geçtiğimiz yılı 5,5 mil
yar dolarlık ihracat teslimatıyla 
kapattık ancak 10,2 milyar 
dolarlık da yeni sözleşme imza
ladık. Bu sene daha büyük 
rakamlarla dost ülkelerin 
ihtiyaçlarını karşılayacağız." 
dedi.OSTİM Savunma ve 
Havacılık Kümelenmesi (OSSA) 
tarafından düzenlenen 
Savunma ve Havacılıkta 
Endüstriyel İşbirliği Günleri 
(ICCDA) etkinliği, ATO Congre
sium'da başladı. Savunma ve 
havacılık sektörünün global ak
törlerini, ana yüklenici kurum 
ve kuruluşlarını KOBİ'lerle bu
luşturan etkinlik kapsamında 3 
gün boyunca iş görüşmeleri 
gerçekleştirilecek. 

OSSA Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yarsan, etkin
liğin açılışında, son dönemde 
hayata geçirilen projelerle Türk 
savunma sanayisinin, 
Cumhuriyet'in 100. yılında 
önemli bir başarı hikayesi 
yazdığını söyledi.Etkinlik kap
samında 50'den fazla ülkeden 
katılımcılarla KOBİ'leri ve ana 
sanayi firmaları arasında yeni 
işbirlikleri kurulmasını 
amaçladıklarını vurgulayan 
Yarsan, söz konusu işbirlik
lerinin sektörün gelişimi 

açısından önemli olduğuna 
işaret etti. 

 
"İhracat kilogram değer

imiz geçtiğimiz yıl yüzde 14 
arttı" 

Prof. Dr. Haluk Görgün ise 
savunma sanayinin 
ihtiyaçlarını karşılamak adına 
çalışmalara hızla devam ettik
lerini belirterek, "Ana ve alt 
yüklenici firmalarımızdan KO
Bİ'lere, üniversitelerden ARGE 
merkezlerimize kadar büyük 
bir ekosistem, savunma sanay
imizin büyümesi ve 
gelişmesinde en önemli aktör
lerdir." dedi.Görgün, 
Türkiye'nin savunma 
sanayinde ihracatın her sene 
artarak devam ettiğini ak
tararak, son on yılda kara, 
deniz ve hava savunma ürün
lerinden uzaya kadar her 
alanda geliştirilen ürünlerin 
hem yurt içi hem de dost ülke 
ordularının ihtiyaçlarına cevap 
verdiğini söyledi.Türkiye'nin, 
uluslararası alanda rekabetçi 
ve teknolojik ürünlerle adından 
övgüyle söz ettiren ülke konu
muna geldiğine dikkati çeken 
Görgün, şunları kaydetti: 

"Kilogram başına ihracat 
değeri her geçen yıl artmaya 
devam ediyor. İhracat kilogram 
değerimiz geçtiğimiz yıl, bir 
önceki yıla göre yüzde 14 
artışla 65 dolar seviyesine 

ulaştı. Biz sektörümüzün 
sürdürülebilir büyüme sağla
masını önemsiyoruz. Sek
törümüzün büyüdüğünü, ana 
problemimizin de bu büyümeyi 
yönetmek olduğunu farkın
dayız. Bunun için başkanlık 
olarak, ulusal ve uluslararası 
sanayileşme etkinliklerine, iş 
platformlarının oluşturul
masına, etkileşiminin artırıl
masına ayrıca özen 
gösteriyoruz."Görgün, bu tür 
etkinliklerin ülkede bulunan iş 
ve yatırım fırsatlarının ön 
plana çıkarılması açısından 
önemli olduğuna vurgu ya
parak, atılan adımların 
sonuçlarını gördüklerini ve 
görmeye devam edeceklerini 
söyledi.Söz konusu 
gelişmelerin rakamlara da yan
sıdığını belirten Görgün, 
"Geçtiğimiz yılı 5,5 milyar 
dolarlık ihracat teslimatıyla ka
pattık ancak 10,2 milyar dolar
lık da yeni sözleşme imzaladık. 
Bu sene de geçen seneden 
daha büyük rakamlarla şirket
lerimizin gayretleriyle dost 
ülkelerin ihtiyaçlarını karşılay
acağız. Sürdürülebilir bir 
savunma sanayi işbirliği oluş
turma hedefleriyle güven veren 
işbirliği yaklaşımımızla bun
ların artacağını şimdiden 
öngörüyoruz." değer
lendirmesinde bulundu. 

Görgün, etkinliğe 50'den 

fazla ülkeden yoğun katılım ol
masından dolayı mem
nuniyetini dile getirdi. 

 
Ankara savunma sanay

isinde ülkenin lokomotifi 
OSTİM Organize Sanayi Böl

gesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Orhan Aydın da Ankara'da bir 
savunma sanayi ekosistemi 
oluştuğunu ve bu ekosistemi 
daha ileriye taşımak için küme
lenmenin kurulduğunu vurgu
ladı. Bu yapıya ev sahipliği 
yapmaktan büyük gurur duy
duklarını belirten Aydın, 
"Türkiye'nin üretim gücü, 
kaliteli ürün yapma ka
biliyetinin oluştuğunu görüy
oruz. Bu gücünü tedarik 
sisteminde daha da artırmak 
için her türlü çabayı gösterip 
elimizden geleni yapacağız." 
ifadelerini kullandı. 

Ankara Ticaret Odası 
Başkanı Gürsel Baran ise Türk 
savunma sanayisinin altın 
çağını yaşadığını vurgulayarak, 
bu başarıda KOBİ’lerin önemli 
bir katkısı bulunduğunu 
söyledi. OSSA’nın KOBİ’lerin 
sektöre katkısını artırmak için 
bir dizi çalışma yaptığına işaret 
eden Baran, etkinliğin yeni iş 
fırsatlarına kapı aralayacağına 
inandığını kaydetti.

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek, şubatta cari açığın beklentilerin 
altında gerçekleştiğini ve geçen yıla göre 
5,8 milyar dolar azaldığını bildirerek, "Bu 
eğilim, yıl sonunda cari açığın milli gelire 
oranının yüzde 2,5'in altında gerçekleşe
bileceğine işaret ediyor." ifadesini kul
landı. 

 
Şimşek, sosyal medya hesabından 

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası 
tarafından açıklanan şubat ayı ödemeler 
dengesi verilerine ilişkin paylaşım yaptı. 

 
"Cari açık şubatta beklentilerin altında 

gerçekleşti ve geçen yıla göre 5,8 milyar 
dolar düştü." değerlendirmesinde bulu
nan Şimşek, cari açıkta Mayıs 2023 zirve
sine göre yıllık 28,3 milyar dolar iyileşme 

gerçekleştiğine dikkati çekti. 
 
 "Düşüş kademeli devam edecek" 
 
Şimşek, cari açıktaki düşüşün Orta 

Vadeli Program'ın çalıştığını gösterdiğine 
işaret ederek, şunları kaydetti: 

 
"Dezenflasyon için uyguladığımız poli

tikaların etkisiyle bu düşüşün 
önümüzdeki aylarda kademeli olarak 
devam etmesini bekliyoruz. Bu eğilim, yıl 
sonunda cari açığın milli gelire oranının 
yüzde 2,5'in altında gerçekleşebileceğine 
işaret ediyor. Cari açıktaki azalma döviz 
rezervi birikimine destek olurken, makro 
finansal istikrar kanalıyla da dezenflasy
ona destek olacak." 

 

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası 
tarafından açıklanan ödemeler dengesi 
verilerine göre, Şubat 2024'te cari işlem
ler hesabı 3 milyar 265 milyon dolar açık 
verdi. 

Ödemeler dengesi tanımlı dış ticaret 
açığı, şubatta 4 milyar 751 milyon dolar 
oldu. Bu dönemde hizmetler dengesi 
kaynaklı girişler 2 milyar 381 milyon 
dolar, seyahat kaleminden kaynaklanan 
net gelirler de 1 milyar 957 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. 

Birincil gelir dengesi kaleminde 849 
milyon dolar, ikincil gelir dengesi kale
minde ise 46 milyon dolarlık net çıkış 
kaydedildi. 

 
Portföy yatırımlarında 4 milyar 415 

milyon dolarlık net giriş oldu 
Şubatta doğrudan yatırımlardan kay

naklanan 142 milyon dolar net çıkış 
gerçekleşirken, portföy yatırımlarında 4 
milyar 415 milyon dolarlık net giriş oldu. 

Alt kalemler itibarıyla incelendiğinde, 
yurt dışı yerleşiklerin hisse senedi 
piyasalarında 136 milyon dolarlık net 

satış, devlet iç borçlanma senetlerinde 
ise 98 milyon dolarlık net alış gerçek
leşti. 

Yurt dışındaki tahvil ihraçlarıyla ilgili 
olarak, bankalar, Genel Hükümet ve 
diğer sektörler sırasıyla 2 milyar 659 mi
lyon dolar, 3 milyar dolar ve 500 milyon 
dolar net borçlanma gerçekleştirdi. 

Diğer yatırımlar altında, yurt içi 
bankaların yurt dışı muhabirlerindeki 
efektif ve mevduat varlıkları 1 milyar 
696 milyon dolar net artış kaydetti. 

Yurt dışı bankaların yurt içindeki mev
duatlarında, yabancı para cinsinden 220 
milyon dolar net artış, Türk lirası cinsin
den ise 274 milyon dolar net azalış 
olmak üzere toplamda 54 milyon dolar
lık net azalış gerçekleşti. 

Bu dönemde yurt dışından sağlanan 
kredilerle ilgili olarak, bankalar ve diğer 
sektörler sırasıyla 115 milyon dolar ve 
265 milyon dolar net kullanım, Genel 
Hükümet ise 138 milyon dolar net geri 
ödeme gerçekleştirdi. 

Resmi rezervlerde şubatta 6 milyar 
230 milyon dolarlık net azalış oldu.

Bakan Şimşek: Cari açık şubatta 
beklentilerin altında gerçekleşti 

Cari işlemler hesabı  
şubatta 3 milyar 265  

milyon dolar açık verdi 

Ekonomistlere göre, İngiltere 
Merkez Bankası yazdan önce 
faiz indirimine gitmeyecek 

Türkiye'nin savunma sanayisi ihracatındaki artış sürecek 
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ak Partili yet-kililer Cumhurbaşka-nı Sayın Recep Tay-yip Erdoğan’a seçimineden kaybettikleri-ne dair rapor hazırla-yacakmış…Yani kaybetmeye neden olanlar…Sokakta 2 ses hakim, birincisi Para,ikincisi Kibir…Vatandaşın arasına karışamadılartakım elbiselerle Fordun üzerindenmillete el sallamalarla seçim kazanıl-maz ya da Maldivler’den fotoğraf at-mak ile bir sonraki seçimlerde kazanı-lamaz. Cumhurbaşkanımızın en acilin-den yenilenme ve dönüşüm içerisindeolması gerekiyor…Yine söylüyorum...AK Parti'nin başarısızlığında rol oy-nayanların 'Neden başarısız' olundu-ğuna yönelik hazırlayacakları raporyok hükmünde olur...Mutlaka bir rapor yazmaları gere-kiyorsa o raporda emaneti teslim ede-ceklerine dair ifadeler olmalı...Bedel ödenmeli...Çünkü...Millet raporu yazmış!..Gerekçeleri ortada...Cumhurbaşkanı Erdoğan'dan ham-le bekleyenlerden Cumhurbaşkanı Er-doğan'ın ve partinin önünü açmalarıbeklenirdi!..Ama yapmadılar...Hiç kimse vazgeçilmez değildir...Önleri kapatılan, partiye yaklaştırıl-mayan Cumhurbaşkanı Erdoğan'dangörev emri bekleyen nice pırıl pırıldava adamları var!..Tayyip Erdoğan gerekeni yapacak-tır...Çünkü AK Parti kadrolarında, ba-kanlıklardan, bürokrasiye, il başkala-rından ilçe başkanlarına kadar değişimkaçınılmaz bir gerçek olarak karşımız-da..Tayyip Erdoğan'a sevdalılar umutlabunu bekliyor..Eğer 2028 yeniden doğuş olacak-sa...Göreceğiz…

MERT ARMAĞAN

RAPORU 
MİLLET YAZDI!

31 Mart'taki Mahalli İdarelerGenel Seçimleri'nin ardından TBMMGenel Kurulunun yeniden çalışmaları-na başlamasıyla AK Parti, kanun tekli-fi hazırlıklarına hız verdi. AK PartiGrup Başkanı Abdullah Güler başkan-lığında milletvekilleri, farklı alanlardayeni kanun teklifleri üzerinde çalışı-yor. İlk olarak Ticaret Kanunu'nda ya-pılacak değişiklikleri içeren teklifinTBMM Başkanlığına sunulması plan-lanıyor. Yaklaşık 20 maddeden oluş-ması öngörülen teklifte, fahiş fiyat ar-tışı yapan işletmelere verilen idaripara cezalarının artırılmasına ilişkindüzenleme de yer alacak. Ayrıca fahişfiyat artışı yapan işletmelere kapatma

yaptırımı getirilmesi de teklifin çalış-maları sırasında tartışılacak.
faaliyet şartları zorunluluğuDiğer bir kanun teklifi de kriptovarlıklara ilişkin olacak. Bu teklifegöre de uluslararası uygulamalarabenzer şekilde Türkiye'de kripto var-lıklarla işlem yapanların risklerininazaltılması sağlanacak. Kripto varlık-ları geniş anlamda tanımlayacak dü-zenlemeyle, kripto varlık alım satımplatformlarına Sermaye Piyasası Ku-rulu tarafından lisans verilmesi; fi-nansal kuruluşlara benzer şekilde as-gari faaliyet şartları zorunluluğu geti-rilmesi planlanıyor. Ulaştırma alanın-

daki kanun teklifinin de 30 maddedenoluşması öngörülüyor. Bu kanun tekli-finde gemi geçiş ücretlerine ilişkin hü-kümler de yer alacak. Sağlık çalışanla-rıyla ilgili kanun teklifiyle üniversitehastaneleri ile araştırma hastaneleriarasında geçiş yapan personelin, öz-lük haklarında kayıp yaşamaması he-deflenecek. Ayrıca bu teklifte idarikadrolardaki sağlık çalışanlarının dayöneticilik performansı almasına iliş-kin hükümler bulunacak.Bunların yanı sıra Milli SavunmaBakanlığının teşkilat yapısındaki deği-şikliklere ilişkin kanun teklifi, çalışma-ların tamamlanmasının ardındanMeclis Başkanlığına sunulacak. (AA)

baYkar tarafından geliştirilen KE-MANKEŞ 2 Mini Akıllı Seyir Füzesi, Edir-ne'nin Keşan ilçesindeki Baykar Uçuş Eği-tim ve Test Merkezi'nde testlerine başladı.BAYKAR test sürüşlerini 'yakında' notuylapaylaştı. KEMANKEŞ 2 Mini Akıllı Seyir Fü-zesi, yaklaşık 1 saat havada kalabilen ve200 kilometreden fazla menzile sahip olanfüze, yapay zeka destekli optik güdüm sis-temi ile hedefini hassas bir şekilde imhaedebiliyor. Gece ve gündüz her türlü havaşartında kullanılabilen KEMANKEŞ 2, elek-tronik karıştırmaya karşı da dirençli. Strate-jik hedeflere karşı çözüm olan KEMANEŞ 2,Türkiye'nin savunma sanayisindeki gücüneyeni bir katkı sunuyor. Stratejik hedeflerekarşı kullanılmak üzere Baykar tarafındanmilli ve özgün olarak geliştirilen mini akıllıseyir füzesinin ilk versiyonu KEMANKEŞ 1,27 Nisan- 1 Mayıs tarihleri arasında Ata-türk Havalimanı'nda düzenlenen TEKNO-FEST 2023'te ilk kez halka açık bir şekildesergilenmişti. İlk atış testini ise 14 Haziran2023'te Bayraktar TB2 SİHA'dan ateşlene-rek başarıyla tamamlamıştı. BAYKAR sosyalmedya hesabından yayınladığı test sürüşle-rini 'yakında' notuyla paylaştı.

31 Mart Mahalli İdareler Genel Seçimleri'ndeCHP'nin Afyonkarahisar, Adıyaman, Kastamonu veKırıkkale illerindeki milletvekilleri belediye başkanıseçilerek görevlerine başladı. Bu gelişmeyle birliktesöz konusu milletvekillerinin TBMM üyelikleri sonaerdi ve CHP'nin milletvekili sayısı 125'e düştü.
SANCAKLI YENİDEN MHP'DEDiğer taraftan, Kocaeli Milletvekili Saffet San-caklı, önceki gün yeniden MHP'ye katıldı. Sancak-lı'nın MHP'ye katılımıyla birlikte MHP'ninTBMM'deki sandalye sayısı yeniden 50'ye yükseldi.

Bu durumla birlikte Meclis'teki bağımsız milletveki-li sayısı ise 5'e geriledi.
TOPLAM SAYI 594'E DÜŞTÜTBMM'de yaşanan bu değişikliklerle birliktetoplam milletvekili sayısı 594'e düştü. Bu yeni san-dalye dağılımına göre, AK Parti 265, CHP 125, HDP57, MHP 50, İYİ Parti 38, Saadet Partisi 20, DEVAPartisi 15, Yeniden Refah Partisi 4, Hür Dava Partisi4, TİP 3, DP 3, Emek Partisi 2, DBP 2, DSP 1 millet-vekili ile temsil ediliyor. Ayrıca, Meclis'te 5 bağımsızmilletvekili bulunuyor. nHABER MERKEZİ

Meclis aritmetiği değişti

AK Parti, beş alanla 
ilgili teklif hazırlıyorAK Parti’nin üzerinde çalışmalarını sürdürdüğü sağlık, ticaret, millisavunma, ulaştırma ve kripto varlıklarla ilgili kanun tekliflerininbu yasama döneminde TBMM gündemine gelmesi bekleniyor

Türkiye'nin 
göklerdeki 

yeni gururu! CuMHurbaşkanı ve AK Parti Ge-nel Başkanı Recep Tayyip Erdoğan, ye-rel seçimin ardından ilk kez düzenle-nen AK Parti TBMM Grup Toplantı-sı'nda konuştu. Cumhurbaşkanı Erdo-ğan'ın açıklamaları şöyle: "Biliyorsu-nuz 31 Mart Pazar günü Mahalli İdare-ler Seçimleri'ni gerçekleştirdik. Aldığı-mız güvenlik tedbirleri sayesinde se-çimlerde herhangi bir asayiş sorunuyaşanmadı. Vatandaşlarımız iradeleri-ni özgürce ortaya koydu. Bölücü örgütyandaşlarının seçmeni baskı altına al-maya yönelik faşizan teşebbüsleri ba-şarıya ulaşamadı. Seçim günü milleti-mizin sergilediği demokratik olgunluktakdire şayandır. Demokrasimizin birsandık sınavından başarıyla çıkmasınısağladık. 85 milyon olarak birlikte varolduğumuzu tüm dünyaya yenidengösterdik. Sandığın gücüne güç katanher seçim Türkiye için tarihi bir kaza-nım demektir. Sandıktan çıkan takdirhangi yönde olursa olsun saygındır,makbuldür, başımızın üstünde yeri

vardır. Siyasetçinin milletin iradesiniküçümseme yok sayma hakkı yokturolamaz. Bize oy versin vermesin irade-sini ortaya koyan tüm vatandaşlarımı-za minnettarız. YSK'nın kesin sonuçlarıaçıklamasının ardından 31 Mart seçimmaratonu tamamlanacaktır. YSK şim-diye kadar 3 ilçe 4 belde olmak üzere 7yerde seçimlerin yenilenmesine kararvermiştir. Bu seçimlerin ilk göze çar-pan özellik katılım seviyesinin düşük-lüğüdür yüzde 78 katılım oranıyla 31Mart seçimleri son 20 yıldaki en düşükkatılımlı yerel seçim olarak kayıtlarageçmiştir. Katılım oranının düşüklüğüpartimizin oylarını olumsuz etkilemiş-tir. 16 milyon seçmenin iradesi sandığayansımamıştır. 31 Mart seçimleri yüz-de 40,5 oy oranıyla Cumhur İttifakı'nınüstünlüğüyle sonuçlandı. 1400 beledi-yeden yüzde 54,3'ünü Cumhur İttifa-kınca yönetilecektir.
CHP'YE HATAY TEPKİSİHatay 6 Şubat depremlerinden

beri en çok örselenen şehrimiz oldu.Hatay ile aramızı bozmak için çok uğ-raştılar. 31 Mart seçimleriyle Hataykendi üzerinden oynanan bu kirli se-naryolara karşı tavrını çok net bir şe-kilde ortaya koymuştur. YSK'nın baskıaltına alınması dahil her yol denenmişölülere oy kullandırıldığı gibi akla zi-yan pek çok yalan söylenmiştir.CHP'nin milli irade hazımsızlığı ayyu-ka çıksa da YSK bu hezeyanlara karşıson noktayı koymuştur. Bölücü terörörgütünün şehirlerimize tekrar mu-sallat olmasına kesinlikle fırsat ver-meyeceğiz. Sonuçlar bakarak bununbir yerel seçim olduğunu unutup şı-maranlar olduğunu görüyoruz genelseçime havasına girmek suretiyle san-ki ülkeyi yöneteceklerini zannedenzavallılar... Birileri kendilerince yereliktdar merkezi iktidar diye Türkiye'deikili bir yapı ihdas etmeye çalışıyor. Butarz söylemler ham bir hayalden iba-rettir. 81 ilimizde tek bir iktidar vardıro da 14-28 Mayıs seçimleriyle milletinülkeyi yönetme yetkisi verdiği Cum-hurbaşkanı ve kabinesidir. Sapla sa-manı karıştırmaya çalışanları bu ger-çekle yüzleşmeye davet ediyorum.Milletimiz bizden kapsamlı cesurbir özeleştiri yapmamızı istemiştir. Bumesajların gereğini mutlaka yerinegetireceğiz. Enerji toplamış bir şekildeyolumuza devam edeceğiz. Sandığagitmeyenlerin gidip farklı tercihte bu-lunan vatandaşlarımızın mesajlarınıen doğru biçimde okuyacağız. Muha-sebe sürecimizi neticelendireceğiz.Partimizin tökezlemesini bekleyen ra-kiplerimizi asla sevindirmeyeceğiz.

Biz bitti demeden hiçbir 
şey bitmez bitmeyecekCumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, “81 ilimizde tek bir iktidar vardır oda 14-28 Mayıs seçimleriyle milletin ülkeyi yönetme yetkisi verdiği Cumhur-başkanı ve kabinesidir. Biz bitti demeden hiçbir şey bitmez bitmeyecek” dedi

Frank-Walter Steinmeier Al-manya Cumhurbaşkanı sıfatı ile Türki-ye'ye ilk resmi ziyaretini 22-24 Nisantarihlerinde gerçekleştirecek.Türkiye ile Almanya arasındaki dip-lomatik ilişkilerin 100. yıldönümü ne-deniyle gerçekleştirilecek ziyaret üç ilikapsayacak. Steinmeier'in ilk durağı İs-

tanbul olacak. Walter Steinmeier İstan-bul'da gurbetçilerin trenle Almanya'yadoğru yola çıktıkları Sirkeci Garı'ndadüzenlenecek törene katılacak. AlmanCumhurbaşkanı İstanbul'da ayrıca Tür-kiye'de iş yapan Alman şirketlerinin yö-neticileri ve sivil toplum kuruluşlarınıntemsilcileri ile bir araya gelecek. Stein-

meier ziyaretinin ikinci gününü isedeprem bölgesine ayıracak, ardındanAnkara'ya geçecek. Steinmeier, ziyareti-nin resmi temaslarında kapsamındaCumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğanile de bir araya gelecek. İkili ve heyetlerarası görüşmelerin ardından ortak ba-sın toplantısı düzenlenecek.

Almanya Cumhurbaşkanı Türkiye'ye geliyor

HaMas, İsrail'in hapishanelerindeki 9bin 500 Filistinli mahkuma karşı "en çirkinsuçları" işlediğini bildirdi. Filistin EsirlerGünü dolayısıyla Hamas’tan yapılan yazılıaçıklamada, "İşgalci hapishane yönetimi,tıbbi ihmal, işkence ve doğrudan öldürmedahil olmak üzere mahkumlara karşı ençirkin suçları uygulamaya devam ediyor."ifadeleri kullanıldı. İsrail’in Gazze’ye saldırı-larını başlattığı 7 Ekim 2023’ten beri mah-kumlara yönelik korkunç suçlar nedeniylecezaevlerinde 16 Filistinlinin hayatını kay-bettiği belirtilen açıklamada, İsrail’in sözkonusu saldırılardan yararlanarak GazzeliFilistinlilere yönelik zorla kaybetme, alı-koyma ve işkenceyle öldürme suçunu da iş-lediği vurgulandı. Hamas, İsrail'in Gazzelimahkumlara karşı "savaş suçu" işlediğinide bildirdi. İsrail'le esir takası anlaşmasınıtamamlamak için her türlü çabanın gösteri-leceği ifade edilen açıklamada şunlar kay-dedildi: "Tutukluların gözaltı yerlerindemaruz kaldıkları işkence, ölüm ve infazla-rın devam etmesi karşısındaki uluslararasısessizliği esefle karşılıyor, onların kurtarıl-ması ve derhal serbest bırakılması için mü-dahale çağrısında bulunuyoruz." (AA)

İsrail, Filistinli
mahkumlara 

karşı en çirkin 
suçları işliyor

Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler, AKParti'nin TBMM Grup Toplantısı öncesi so-ruları yanıtladı. Terörle mücadele kapsa-mında faaliyetlerin devam ettiğini belirtenGüler, "Planlamalarımızı yaptık, çalışmalardevam ediyor. Cumhurbaşkanımız pazarte-si günü Irak'ta... Uzun yıllar sonra ilk defaböyle bir stratejik anlaşmayı imzalayacağız.Iraklı dostlarımızla PKK ile ilgili 'PKK terörörgütü' demese de ona yakın bir ifadeyi ilkdefa kabul ettiler." diye konuştu. Irak ziyare-tinde Erbil'in de ziyaret edilip edilmeyeceğiyönündeki bir soru üzerine Güler, kendisi-nin Irak ziyaretini bildiğini söyledi. Bir ga-zetecinin, "Güvenli hat oluşturulacak mı?Bu ziyarette mi gerçekleşecek?" sorusuüzerine Güler, şu yanıtı verdi: "30 kilometregüvenli hat zaten oluşturulmuş durumda.'Oluşturulacak' mı değil de oluşturulmuşdurumda. Ancak orada yapmamız gerekenbazı işler daha var, onları çalışıyoruz. Irak'ta30 kilometre güvenli hat, bunun düzenle-mesi yapılmış durumda."

30 kilometre 
güvenli hat 
oluşturuldu
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Birleşmiş Milletler Güvenlik Kon-seyi'nde (BMGK) Filistin'in BM'ye tamüyeliğine ilişkin karar tasarısı oylana-cak. Filistin'in BM Daimi Temsilciliği, Xsosyal medya hesabından paylaştığı me-sajda, karar tasarısının Arap Grubu adı-na Cezayir tarafından hazırlandığını bil-dirdi. Karar tasarısı metninde, "BM Ge-nel Kurulu'na Filistin'in tam üye olarakkabul edilmesi tavsiye edilir." ifadesi yeralıyor. AA muhabirinin edindiği bilgiyegöre, tasarının bugün BMGK'de düzen-lenecek bakanlar düzeyindeki Filistintoplantısında oylanması bekleniyor.
ABD VETO sİNYAlİ VERDİAncak, ABD yönetimi üyelik günde-me geldiğinde veto sinyali vermişti.ABD'nin Birleşmiş Milletler (BM) DaimiTemsilci Yardımcısı Robert Wood,ABD'nin konuya ilişkin tutumunun de-ğişmediğini belirterek, "Filistin'in tamüyeliği hususunun, İsrail ve Filistinlilerarasında müzakere edilmesi gereken bir

konu olduğunu düşünüyoruz" açıklama-sında bulunmuştu. Karar tasarısınıngeçmesi için 15 üyeli BMGK'de 5 daimiüyenin veto yetkisini kullanmaması vetasarının 9 "evet" oyu alması gerekiyor. Konseyden olumlu karar çıkarsa,konu BM Genel Kuruluna sevk ediliyor.193 üyeli BM Genel Kurulunda da üyeli-ğin onaylanması için oyların 3'te 2'sininalınması gerekiyor.
FİlİsTİN'İN BAşVURUsUFilistin, 2011'de de BM'ye tam üye-lik başvurusu yapmış ancak bu müra-caat, BM Güvenlik Konseyinde gerekendesteği alamamıştı. Filistin 2012 yılın-da "gözlemci statüsü" almıştı. Filis-tin'in BM Daimi Temsilcisi Riyad Man-sur, 2 Nisan'da yaptığı açıklamada, BMGenel Sekreteri Antonio Guterres'e birmektup göndererek, üyelik başvurula-rının yeniden ele alınması için taleptebulunmuştu. Guterres de 3 Nisan'daBM Güvenlik Konseyine mektup yaza-

rak, Filistin'in talebini gündeme almaçağrısında bulunmuştu. BMGK ise 8Nisan'da Filistin'in talebini "Yeni Üye-lerin Kabulü Komitesi'ne" iletmişti.
BMGK'ye üyelikle ilgili dönüş yapmasıgereken Komite, iki toplantının ardın-dan mutabakata varamadığını duyur-muştu. (AA)

ABD'de bağımsız Senatör BernieSanders, İran ile İsrail arasında yaşa-nan gerilimin, Gazze'deki insanlık dra-mı ve felaketin göz ardı edilmesine yolaçmaması gerektiğini vurguladı. San-ders, kendi resmi internet sitesindenyayımladığı açıklamada, Gazze'de ya-şananları "dehşet verici" olarak nite-

lerken, ABD'nin Netanyahu hükümeti-ne yardımlarını durdurması çağrısınıyineledi. Başta ABD olmak üzere dün-yanın dikkatinin İran-İsrail gerilimineçevrildiğine işaret eden Sanders,"Umarım bu durum, Gazze'de şu anyaşanan ve eşi benzeri görülmemiş fe-laketin göz ardı edilmesine yol açmaz.

Orada bir felaket yaşandığını göz ardıetmemeliyiz." değerlendirmesini yap-tı. Sanders, son 6 ayda Gazze halkınınyüzde 5'inin öldürüldüğüne veya ya-ralandığına dikkati çekerek, "Ölenle-rin veya yaralananların 3'te 2'si kadınve çocuklar. Gazze nüfusunun yüzde75'i evlerinden çıkarılmış durumda."ifadelerini kullandı. ABD'nin, İsrailBaşbakanı Binyamin Netanyahu'yaaskeri ve mali yardımları bir an öncedurdurma çağrısını yineleyen San-ders, "Tavrımız net olmalı. Halihazır-da yürüttükleri politikanın devam et-mesi durumunda, Netanyahu hükü-metine bir kuruş dahi verilmemeli."görüşünü bildirdi. Sanders, ABD'nintüm gücünü Gazze'de "acil bir ateşkessağlamak" için harcaması gerektiğiçağrısında bulunarak, bölgede yaşa-nan kıtlık ve insani dramın daha dagenişlememesi için "büyük miktarlar-da acil insani yardımın sevk edilmesi"gerektiğinin altını çizdi. (AA)

Baştan hatırlatalım, dünyada hu-kukun üstünlüğü kavramı un-ufak oldu. “Osmanlı sonrası var mıydı?” Diyesorulursa bizce zaten yoktu. Osmanlı sonrası derken Osmanlı’nınsüper olduğu dönemi kast ediyoruz. Yani 18. Asra kadar olan dönemi di-yebiliriz. Osmanlı dünyada denge unsuruydu. Osmanlı’nın tarih sahnesinden çe-kilmesiyle “üstünler hukuku” uygulan-maya başlandı. İsrail, bir kama gibi İslam coğrafya-sının kalbine yerleştirildi. Osmanlı’nın varisi olan/olması ge-reken veya en azından kültürel anlamdaOsmanlı’yı tevarüs etmesi beklenenTürkiye “kuzuya” dönüştürüldü. Bu bölgede İsrail’i “gemleyecek”olan  ülke sadece Türkiye’dir.Ama hangi Türkiye? Kendisi olan Türkiye, bin yıldır sa-hip olduğu kültürel zenginliği hatırla-yan/hatırlama mecali olan Türkiye. 1923’de Lozan görüşmeleri esna-sında Lord Curzon’un “Türkiye kırk ok-kayı geçmemeli/geçmeyecektir” dediğiTürkiye değil. Osmanlı’dan devraldığı hukukun üs-tünlüğü anlayışını yaşatma mecali olanTürkiye. İnsanları ırk, din ve mezhep sebe-biyle ayırmayan Türkiye. Şimdi tarihi zemini bu şekilde özet-ledikten sonra 1 Nisan 2024 günü İsra-il’in Suriye’de İran konsolosluğuna yap-tığı hava taarruzuyla alakalı meseleyegelelim. Önce İran ile ilgili genel tespitimizi

yapalım. İran, Osmanlı’nın ve daha sonraTürkiye’nin komşusudur.  Osmanlı döneminde İran, özellikleŞah İsmail döneminden itibaren mez-hep meselesi sebebiyle problemler yu-mağıdır. Milli Mücadele sonrasında Türki-ye’de teşekkül eden yeni dönemde Türkmilleti kültürel devamlılık hususundabir hayli kırılmalara maruz kalmıştı.  Erken Cumhuriyet döneminde, mil-letimizin asırlarca sahip olduğu sosyo-kültürel değerler nisyana terk edilmekistenmişti. Bu dönemde İran ile müna-sebetler oldukça sıcaktı. İngilizlerle arası pek iyi olan İranŞahı Haziran 1934’de Türkiye’ye gel-mişti. 1930’lu yılların “pek itibarlı” giy-sisi olan fraklar “dost” İran şahının hatı-rına yeşil renklerde diktirilmişti. Dönemin akredite generali Fahret-tin Altay tarafından Trabzon’da “istikbaledilmişti “dostumuz” İran şahı. Misafir İran Şahına içki içip-içmedi-ği soruldu. İngiliz dostu İran Şahı’nın akşamlarıiki -üç kadeh konyak içtiği öğrenildi. Fakat  İran Şahının içki kadehlerinibir biri ardına yuvarladığını görünce“bizimkiler” hem şaşırdılar hem de ke-yiflendiler. Cemal Granda’nın verdiği bilgiyegöre, İran Şahı  “bizimkilerin” sayesindehayatında ilk defa şarap içmişti.Herhalde “medeni” olmayı İran Şahı“bizimkilerden” öğreniyor olmalıydı. Ancak İran Şahı aldığı alkolün etki-siyle biraz fenalaşınca “bizimkiler” tara-

fından Ankara Palas’a uğurlanmış. İran ile ilgili olarak bunları niye an-lattım? İran’ı anlamak için kısaca mazisinebakmak lazım. Burada kısaca izah ettiğim kadarıylaanlaşılması gereken husus şudur: 1930’lu yıllarda, yaşadığı hayat tar-zıyla (yönetim bakımından) dost olanİran günümüzde de pek farklı değildir. Humeyni döneminden sonra “İs-lam” kelimesi mebzul şekilde ifade edil-se de mezhep taassubu sebebiyleİran’ın Türk-İslam dünyasıyla barışık ol-duğunu söylemek zordur. Batı ile dost olan İran’ın İsrail iledüşman olması mümkün müdür? 1930’lu yıllarda Türkiye ile İran’ınbirbirine “yakın” olması yönetim bazın-da olduğunu hatırlatmakta fayda vardır. Şimdi gelelim 1 Nisan 2024’de Suri-ye/Şam’da İran konsolosluğuna yapılansaldırı meselesine. Açık kaynaklardan anlaşıldığınagöre İsrail, İran’a “gel-gel” yapıyor. İsrail, İran’a  1 Nisan’da “gel-gel” ya-parken İranlı ikisi general olmak üzere7 kişi hayatını  kaybediyor. İsrail’in bu davetine İran icabet edi-yor ve “misillemede” bulunacağını “va-dediyor”. İran lideri Eyetullah Ali Hamaney, 2Nisan günü yaptığı açıklamada İsrail’ekarşı misillemenin meşru müdafaa hali-ne geldiğini söylüyor. Hamaney’in bu “meşru müdafaa ha-line geldi” sözünün manası şudur: “Karşılık vermek istemiyorum amane yapayım, dünyanın gözü önündeolan bu  tecavüze cevap vermek duru-mundayım”. Şimdi aklınızdan şöyle bir soru ge-çebilir:İran, kendisine saldıran bir ülkeyeniçin böyle “müsamahakâr” davranır?Yukarıda kısaca takdim ettiğim tari-hi zemin bilgisi bu sorucunun cevabıdır. İran, Batı ile düşman değildir. İran tarih boyunca İslam dünyasıyla

kavgalıdır. İslam dünyası  derken elbette Ehl-ısünnet dünyasını  kast ediyoruz. İşte İsrail’in “gel-gel” davetine İran“meşru müdafaa” mülahazasıyla icabetetmiştir. Hukukta meşru müdafaanın ne an-lama geldiğini bilirsiniz. Meşru müdafaa, “yapmak istemiyo-rum ama mecburum” demektir. İran’ın İsrail’e yaptığı “misillemeye”bakalım ve “yapmak istemiyorum amabuna mecburum” ifadesinin içini doldu-ralım. İran-İsrail meselesini şöyle özet-leyelim: İran, İsrail’e 13 Nisan’da “misilleme-de” bulundu. İsrail, İran konsolosluğuna1 Nisan’da saldırıda bulunmuştu. Yani12 gün sonra İran, İsrail’e “misillemede”bulundu. Misillemenin 12 gün sonra ya-pılması, İsrail’e “tedbirini al” mesajı ola-bilir mi? İran veya İran’ın talimatıyla İsrail’efırlatılan “nesne” sayısı 300’den fazla.Bunların 170’i insansız hava vasıtası ve120’sinin balistik füze olduğu zannedili-yor. 3)İran’ın “misilleme” olarak İsrail’efırlattığı  bu 300’den fazla “nesnenin”yüzde 99’u havada tesirsiz hale getirildi.İsrail’in alt yapısı hafif hasar aldı. İsra-il’de yalnızca 7 yaşındaki bir kız çocuğuağır yaralandı. Dikkat, bu kız çocuğu-nun yaralanması da İran’ın fırlattığı“nesne” sebebiyle değil, İsrail’in attığıönleme füzesi kaynaklı şarapnel sebe-biyledir. İsrail’in İran’a “gel-gel” daveti veİran’ın İsrail’e “geliyorum tedbirini al”anlamına gelen 13 Nisan 2024 tarihli“misillemesini” böyle özetlemek müm-kündür. Sonuç olarak bizim bu husustaki du-ruşumuz nedir? 1-13 Nisan 2024 tarihleri arasındacereyan eden İran-İsrail vakasında hak-sız ve hukuksuz olan İsrail olduğunusöylemeye gerek yoktur. İsrail kurulduğu günden bugüne ka-

dar ve anlaşıldığı kadarıyla mevcudiyetimüddetince bölgenin nifak merkezidir. “Nifak” olması meselesinde  esasenİran’ın pek farklı olduğunu söylemem. Diyebiliriz ki, Türkiye bölgede barışıtemin hususunda vazgeçilmez bir ülke-dir. Türkiye bu ağırlığının farkında ol-malıdır ve farkında olmaya çalıştığınıgörmekteyiz. Türkiye güçlü olmak mecburiyetin-dedir. Güçlü olmanın ilk göstergesi ekono-midir ama ekonomi sosyo-kültürel zavi-yeden desteklenmedikçe sürdürülebilirolamaz. Millet olarak kadim değerlerimizihatırlamalıyız ve kadim değerlerimizzemininde üreten bir ülke olmalıyız. Gölgesiyle kavga eden değil, gölgesi-ni arkasında bırakan bir ülke olmalıyız. 1 Nisan’da başlayıp 13 Nisan’a ka-dar devam eden İsrail-İran düellosununfaturası Gazze soykırımını gölgelemişgibi görünmektedir. İsrail’in “gel gel” politikası ve güyaİran’ın 300’den İsrail’e fırlattığı “nesle-ler” bu kanaatimizi teyit etmektedir. Son olarak şu soruların  cevabınıarayalım: 7 Ekim’de Hamas’ın İsrail’e hamlesiacaba İran’ın İsrail’e “gel gel” politikasıolabilir mi? Ve İsrail Gazze’yi yerle bir etti. Oradaki Müslümanları katletti. Halen katletmeye devam ediyor. Dünya gözlerini Gazze’ye çevirinceİsrail bundan rahatsız oldu. Veya biz öyle zannettik. İsrail ile İran’ı birbirinden besleneniki devlet olarak değerlendiriyoruz. Durum böyle olunca İsrail İran’a“gel gel” yaptı ve İran İsrail’e 300’denfazla “nesne” gönderdi. Sonuç: Gazze’de Müslüman soykırı-mı devam ediyor. Amerika başka olmak üzere İngilte-re ve Fransa gibi  “medeni” ülkeler sal-dırgan, katil ve soykırımcı İsrail’e tamdesteklerini artırarak devam ediyorlar.  

PROF. DR. ÖMER AKDAĞ

İSRAİL’İN 
“GEL-GEL” POLİTİKASI

VE İRAN 

Filistin'in BM'ye üyeliği 
oylamaya sunulacak

israil'in 1 Nisan'da Şam'daki İrankonsolosluğuna saldırısına İran'dan geçtiği-miz cumartesi günü yanıt geldi. İran, insan-sız hava araçlarıyla İsrail'e saldırı düzenle-di. İsrail Ordu Sözcüsü Daniel Hagari, IsraelHayom gazetesine yaptığı açıklamada,"Böyle bir saldırıya yanıt vermemek müm-kün değil. Seçtiğimiz yer ve zamanda hare-ket edeceğiz ve buna ilişkin herhangi birsöz gereksiz." ifadelerini kullandı.İran'ın İsrail'e yönelik saldırısının "ba-şarısız" olduğunu kaydeden Hagari, "Bu(İran saldırısı), İsrail'in savunma sanayisin-de yıllar içinde biriktirdiği yetenekler saye-sinde engellendi. Dünyanın çok şey öğrene-ceği tarihi bir hava savunma savaşı sayesin-de durduruldu." diye konuştu.Hagari, "Ayrıca çok büyük bir şey oldu:ABD, İngiltere ve Fransa liderliğindeki böl-gesel koalisyon havada, karada ve denizdemükemmel bir şekilde bir araya geldi vebirlikte tehditlerin yüzde 99'unu daha ger-çekleşmeden önlediler. Cumartesi günküoperasyonel başarımız sayesinde artık nasılhareket edeceğimiz konusunda birçok se-çeneğe sahibiz, doğru şekilde ve uygun za-manda hareket edeceğiz ve bu konuyla ilgiliherhangi bir söze gerek yok." dedi.
TEPKİ VERMEK ZORUNDAYIZİsrail'in Berlin Büyükelçisi Ron Prosor,İran'ın saldırısına, Tahran rejiminin askeritesislerini hedef alarak karşılık verecekleri-ni ve bunun detaylarına savaş kabinesininkarar vereceğini söyledi. Alman Welt TV'yekonuşan Prosor, İsrail'in sivil hedeflere sal-dırmayacağını belirtti. Prosor, "Saldırı, aske-ri tesislere yönelik olacaktır. Buna tepkivermek zorundayız. Bu caydırıcılığın çoknet olması bölge için de önemlidir." ifadele-rini kullandı. İsrail'in karşılık verme kararlı-lığını vurgulayan ancak ayrıntı vermeyenProsor, "Ne zaman, nerede ve nasıl? Bunasavaş kabinemiz karar verecek." dedi.

İran saldırısına 
yanıt vermemek 
mümkün değil

İran-İsrail geriliminin Gazze'deki
felaketi unutturmaması gerekiyor

İsrail ordusu Refah’ta
bir evi bombaladı, 4’ü
çocuk 7 Filistinli öldü.

Pakistan'da ölü 
sayısı artıyor
Pakistan'ın Pencap, Belucistan veHayber Pahtunhva eyaletlerindeki şiddetliyağış ve yıldırım isabet etmesi sonucu ha-yatını kaybedenlerin sayısı artıyor. Afet Yö-netim İdaresi Sözcüsü Hurşid Enver, ülke-nin çeşitli bölgelerinde etkili olan şiddetliyağışlara ilişkin açıklama yaptı. Pencap,Belucistan ve Hayber Pahtunhva eyaletle-rinde hafta sonu başlayan şiddetli yağış veyıldırım isabet etmesi sonucu hayatını kay-bedenlerin sayısının 63'e çıktığını söyle-yen Enver, yaklaşık 1370 evin de zarar gör-düğünü bildirdi. Yetkililer ayrıca devam et-mesi beklenen kötü hava koşulları ve ya-ğışların arama kurtarma çalışmalarınıolumsuz etkileyebileceğine işaret etti. Associated Press'e (AP) konuşan Pakis-tan Meteoroloji Departmanı yetkilisi Zahe-er Ahmed Babar, iklim değişikliği sebebiy-le ülkede daha şiddetli yağışların görüldü-ğünü belirterek, "Pakistan genelinde bu aynormalin yüzde 61 üzerinde yağış kayde-dildi ve bu durum iklim değişikliğinin ül-kemizde çoktan gerçekleştiğini gösteriyor."ifadelerini kullandı. (AA)
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Ramazan Bayramı'nın ikinci ve üçüncü günlerinde tüm zamanların günlük ziyaretçi rekoru-
nun kırıldığı Zeugma Mozaik Müzesi'ni 9 günlük tatilde yaklaşık 40 bin kişi ziyaret etti.

Ardahan'da yaralı  
bulunan kerkenez  

tedaviye alındı

Çingene Kızı, rekor üzerine rekor kırdı!
Başta "Çingene Kızı" 

mozaiği olmak üzere bir-
çok önemli esere ev sahip-
liği yapan Zeugma Mozaik 
Müzesi, 9 günlük Rama-
zan Bayramı tatilinde yak-
laşık 40 bin kişiyi ağırladı. 

Kültür ve Turizm Ba-
kanlığı bünyesindeki, dün-
yanın en büyük mozaik 
müzelerinden biri olan Ze-
ugma, bölgeye gelen yerli 
ve yabancı turistlerin ziya-
ret ettiği yerlerin başında 
geliyor. 

"Çingene Kızı", "Mars 
heykeli", Roma dönemine 
ait çeşmeler ve Fırat Nehri 
kenarındaki villalarda bu-
lunan mozaiklerin sergi-
lendiği müze, bayram 
tatilinde ziyaretçi akınına 
uğradı. 

Ramazan Bayramı'nın 
ikinci gününde 5 bin 660 
ziyaretçi sayısıyla kırılan 
tüm zamanların günlük 
rekor ziyaretçi sayısı, bay-
ramın üçüncü gününde 6 
bin 220'ye çıktı. 

Gaziantep Müze Mü-
dürü Özgür Çomak, AA 

muhabirine, çağdaş müze-
cilik anlayışıyla açılan Ze-
ugma Mozaik Müzesi'nin 
Kültür ve Turizm Bakanlı-
ğının en önemli müzele-
rinden biri olduğunu 
söyledi. 

Müzede Roma ve 
Yunan mitolojisinin 
en önemli üç boyutlu 
ve 13 farklı renk ska-
lasından oluşan mo-
zaiklerinin yer 
aldığını anlatan 
Çomak, yılbaşından 
bu yana ziyaretçi yo-
ğunluğunun giderek 
arttığını ifade etti. 

Tüm zamanların  
rekor sayısı 
Çomak, ziyaretçi 

yoğunluğunun bay-
ram tatilinde arttığını 
aktararak, şöyle ko-
nuştu: 

"Bu ivmenin yıl sonuna 
kadar artacağını düşünü-
yoruz. Bayramda çok 
büyük, yoğun bir ilgi 
vardı. 9 günlük bayram ta-
tilinde yaklaşık 40 bin zi-
yaretçiyi ağırladık. 

Bayramın ikinci günü 5 
bin 660 rakamına ulaş-
mıştık, üçüncü gün daha 
da yoğun ilgi vardı ve 6 
bin 220 ziyaretçiyi ağırla-
yarak tüm zamanların 

rekor sayısına ulaştık. 
Bayramın 3'üncü gününde 
ise tüm zamanların günlük 
ziyaretçi rekorunu tazele-
dik." 

Bu yıl ülke genelinde ve 
bölgede turizmin canlan-

dığını dile getiren Çomak, 
"Yılbaşından bu yana 93 
bin ziyaretçi ağırladık. 
Özellikle ilkbahar ve son-
bahar müzemizin en 
yoğun ziyaretçi aldığı 

dönem. 2022 yılındaki 
440 bin ziyaretçi rekorunu 
2024 yılında tazeleyip geç-
meyi ve en az 500 bin zi-
yaretçiyi bekliyoruz." dedi. 

Çomak, yerli ve yabancı 
turistlerin kentte ilk uğra-

dığı yerlerin başında Zeug-
ma'nın geldiğini ifade ede-
rek hem bölge hem de ülke 
turizmi açısından lokomo-
tif müzelerden biri oldu-
ğunu vurguladı. 

Ziyaretçiler  
memnun 
İstanbul'dan 

gelen Emel Özdemir 
ise müzeyi çok be-
ğendiklerini ve her-
kesin görmesi 
gerektiğini söyledi. 

Reyhan Kaplan 
da emekli olduktan 
sonra eşiyle Türki-
ye'yi tanımaya baş-
ladıklarını 
belirterek, "Güney-
doğu turuna çıktık 
ve ilk yerimiz de Ze-
ugma. Çok beğen-
dim, o günkü 
şartlarda küçücük 

taşları renklerine göre ayı-
rıp mozaikleri bu kadar di-
zayn etmiş olmaları 
inanılmaz. Sadece Türkler 
değil, yabancıların da bu 
müzeyi gezmesi lazım." 
diye konuştu.

Ardahan'ın Göle il-
çesinde, okul bahçe-
sinde yaralı bulunan 
kerkenez kuşu, tedavi 
altına alındı. 

İlçedeki Borsa İs-
tanbul Yatılı Bölge 
Ortaokulu bahçesinde 
yaralı kuş bulan öğ-
renciler, öğretmenle-
rine haber verdi. 

Uçamayan yaralı 
kuş, ihbar üzerine 
gelen Ardahan Doğa 
Koruma ve Milli Park-
lar Şube Müdürlüğü 
ekiplerince teslim 
alındı. 

Okulun müdür yar-
dımcısı Cüneyt Yağcı, 
AA muhabirine, 
kuşun yaralı oldu-
ğunu fark ettikle-
rinde, kendisine 
"yolcu" ismini vererek 
ilgililere bildirdikle-
rini söyledi. 

Kafkas Yaban Hay-
vanı Kurtarma ve Re-
habilitasyon 
Merkezine götürüle-
rek tedaviye alınan 
kerkenez, uçma yetisi 
kazandığında doğal 
yaşam alanına bırakı-
lacak.

Nesli tükenmekte 
olan kızın kızıl panda 

koruma altında

Tekirdağ Uçmakdere'de 
yüzlerce kişi  

gökyüzüyle buluştu

Çarşamba Ovası'nda fındık 
bahçeleri sarıya boyandı

Hacıoğlu, AA muha-
birine, mavi ve yeşilin 
buluştuğu Uçmakde-
re'de Ramazan Bay-
ramı tatilinde yamaç 
paraşütüyle farklı bir 
keyif yaşamak isteyen 
çok sayıda kişinin gök-
yüzüyle buluştuğunu 
belirtti. 

Özellikle İstanbul ve 
yakın kentlerden gelen 
tatilcilerin Uçmakde-
re'de doğa ile iç içe tatil 
yapma imkanı buldu-
ğunu aktaran Hacı-
oğlu, "Bayram 
Tekirdağ için çok bere-
ketli geçti. Kentteki 
yollarda kilometrelerce 
kuyruk oluştu. Birçok 
turizm çeşidini içinde 
bulunduran Tekirdağ 
tatilciler en çok tercih 
ettiği yerler arasında 
oldu. Özellikle en çok 
dikkat çeken yer ise 
Uçmakdere oldu. ATV 
turları, yürüyüş rota-
ları tabii ki en çok da 
paraşüt ilgi çekti. 9 

günlük bayram tati-
linde yaklaşık 2 bin kişi 
yamaç paraşütü yaptı." 
dedi. 

Hacıoğlu, kente 
gelen tatilcilerin Tekir-
dağ'ın turizmine değer 
kattığını ve misafirlerin 
şehirden güzel anılarla 
ayrıldığını dile getirdi. 

Paraşüt eğitmeni 
Kadir Aksoy da bay-
ramda yamaç paraşütü 
uçuşlarına yoğun talep 
olduğunu aktardı. 

Uçmakdere'nin İs-
tanbul civarında bay-
ramda en çok tercih 
edilen bölgelerden biri 
olduğunu ifade eden 
Aksoy, "Bayramda çok 
sayıda uçuş yaparak 
bölgenin güzelliklerini 
tatilcilere gösterdik. 
Havaların da güzel ol-
ması ilgiyi daha da ar-
tırdı. Tatil boyunca her 
gün uçuş oldu. Herkese 
keyifli, farklı bir dene-
yim yaşattık burada." 
diye konuştu.

Samsun'daki Çar-
şamba Ovası'nda fındık 
bahçeleri baharda açan 
sarı çiçeklerle bezendi. 

İlkbaharla birlikte 
toprak uyanırken fın-

dık ağaçları da yaprak-
lanmaya başladı. 

Çarşamba Ovası'nda 
yeşillenen fındık bah-
çeleri sarı çiçekler açtı. 

Çınarlık Mahalle-

si'nde fındık bahçesi 
bulunan Nermin Kona-
çoğlu, AA muhabirine, 
her nisan bahçelerinin 
açan çiçeklerle sarıya 
boyandığını, baharın 

çiçeklerle kendile-
rini selamladığını 
ifade etti. 

Konaçoğlu, 
"Buraya gelen mi-
safirlerimiz, arka-
daşlarımız ve 
dostlarımız bu 

güzel çiçekleri görünce 
burada fotoğraf çektiri-
yorlar. Bu güzelliği her 
yerde bulamadıkları 
için çok mutlu oluyor-
lar." diye konuştu. 

Kapadokya'daki rehberler 
turizm sezonuna hazırlanıyor

NERO, başta Kapa-
dokya olmak üzere faaliyet 
gösterdiği Nevşehir, Kay-
seri, Sivas, Niğde, Aksaray, 
Yozgat ve Kırşehir'deki tu-
rizm merkezlerinde yerli 
ve yabancı turistlere eşlik 
edecek rehberlere yerinde 
eğitim veriyor. 

Rehberlik hizmetinin 
profesyonel sunulmasını 
amaçlayan NERO yöne-
timi, mesleğini sürdüren 
turist rehberlerinin bilgile-
rini tazelemesi ve tanıtım 
faaliyetini eksiksiz yerine 
getirebilmesi için çalışma-
lar yürütüyor. Turizm mer-
kezlerinde tecrübeli 
rehberlerce verilen mesleki 
eğitimlerin yanı sıra NERO 
tarafından kaçak rehber-
lere karşı denetimlere iliş-
kin bilgi aktarılıyor. 

"Rehber, Türkiye  
turizminin aynası" 
NERO Başkanı Özay 

Onur, AA muhabirine, tu-
rist rehberlerinin, yabancı 
turist kafilelerine ülkenin 
en iyi şekilde tanıtılması 
için gayret eden meslek 
gruplarının başında geldi-
ğini söyledi. 

Odaya bağlı 7 ildeki 514 
profesyonel turist rehberi-
nin, turizm sezonu bo-
yunca milyonlarca 
ziyaretçiye tarihi, doğal ve 
kültürel mirasları tanıtaca-
ğını kaydeden Onur, şöyle 
konuştu: "Hizmet içi eği-
time çok önem veriyoruz. 
Rehberlerin hem bilgilerini 
tazelemek hem de yeni bil-
giler öğrenmeleri için se-
minerlerin yanı sıra 15 
günlük süreçlerle uzmanlık 
eğitimi veriyoruz. Türkiye 
Yüzyılı'na rehberlerimiz 
hazır. Rehber, Türkiye tu-
rizminin aynasıdır. Rehber 
en doğru bilgiyi verir 
çünkü bu işin eğitimini al-
mıştır. Mesela, Kapadokya 

bölgesi dünyanın önde 
gelen turizm destinasyonu-
dur. Turistler buraya gel-
diklerinde, bakmak ile 
görmek arasındaki farkı 
turist rehberi yaratır. Bu 
ülkede en önemli meslek 
kuruluşlarından biri ve tu-
rizmin omurgasıyız. Bizler 
bu mesleği koruyamaz ve 
çalışma şartlarını devam 
ettirmezsek turizm yara 
alır. NERO yönetimi ola-
rak sahte rehberlere karşı 

da turizm sezonu boyunca 
mücadele edeceğiz. Görevli 
arkadaşlarımız, haftada 2 
gün denetim faaliyetlerinin 
yanı sıra meslektaşlarımız 
veya turizm sektöründeki-
lerin sahte rehber ihbarla-
rını değerlendirmektedir." 

Turist rehberleri  
yeni turizm sezonu  
için heyecanlı 
Turist rehberlerinden 

Yunus Kervan da eğitim ve 
denetim çalışmalarından 
dolayı oda yetkililerine te-
şekkür ederek, "Rehber, 
misafirin gözü kulağı olup 
farkındalık oluşturuyor. 
Rehber olmazsa nitelikli 
bilgiler edinilemez. Rehber 
olmazsa turist burayı anla-
yamaz. 2024 yılında da 
rehberlere büyük iş düşü-
yor. Ülkemizi tanıtmaya 
devam edeceğiz." dedi. 

Aylin Başak ise yabancı 

turistlere Türkiye'nin de-
ğerlerini tanıtmak için reh-
berlerin önemli 
çalışmalarda bulunduğunu 
kaydetti. 

Meslek odalarınca reh-
berlere yönelik sürdürülen 
çalışmaları kıymetli buldu-
ğunu dile getiren Başak, 
"Bu yıl beklediğimiz turizm 
canlılığını görmeyi umuyo-
ruz. Bizler, turistlerin Tür-
kiye'yi çok iyi tanımalarına 
yardımcı oluyoruz. Türki-

ye'nin sadece tarihi yerle-
rini değil, kültürümüzü, 
ahlakımızı, değerlerimizi 
de tanıtıyoruz. İnsanlar ta-
rihi kitaptan öğrenebilir 
ama kültürümüzü ve ahla-
kımızı bizden öğreniyor. 
Bu konuda önemli bir 
görev üstlendiğimize ina-
nıyorum." ifadelerini kul-
landı. Mesleği 2011'den 
beri sürdüren Mehmet 
Emin Çevik, turist rehber-
lerinin göz ardı edilemeye-
cek kadar önemli bir 
faaliyet yürüttüğünü vur-
gulayarak, "2024 yılından 
umutluyuz. NERO ile tu-
rizm sezonuyla ilgili gerekli 
hazırlıkları yaptık. Rehber 
arkadaşlara yönelik eğitim 
gezileri oldu. Önümüzdeki 
süreçte Türkiye Yüzyılı'nın 
en önemli yapı taşlarından 
biri de turizm olacaktır." 
diye konuştu.

Nevşehir Rehberler Odası (NERO), faaliyet sürdürdüğü 7 ildeki 
turist rehberlerini, seminer ve eğitimlerle, geçmiş yıllara kıyasla 
daha yoğun olması beklenen 2024 turizm sezonuna hazırlıyor.

Tekirdağ Kültür ve Turizm Müdürü Ahmet 
Hacıoğlu, bayram tatilinde ekstrem spor 
tutkunlarının uğrak yeri Uçmakdere'de 2 bin 
kişinin yamaç paraşütü yaptığını söyledi.

Fransa'nın başkenti 
Paris'te Bitkiler Bah-
çesi bünyesindeki 
hayvanat bahçesi 
nesli tükenme tehli-
kesi altındaki 9 aylık 
kızıl pandaya ev sa-
hipliği yapıyor. 

Polonya'daki Kra-
kow Hayvanat Bahçe-
si'nde 1 Temmuz 
2023'te dünyaya 
gelen kızıl panda, Bit-
kiler Bahçesi bünye-
sindeki hayvanat 
bahçesine getirildi. 

Bahçenin internet 
sitesindeki bilgilere 
göre, kızıl pandaya 
eşlik etmesi için aynı 
türden 10 aylık bir 
panda da İrlanda'dan 
getirilecek Pandaların 
kendilerini doğal or-
tamlarında gibi his-
setmeleri için 

hayvanat bahçesinde 
hazırlık yapıldı. 

Nesli tükenme teh-
likesi altındaki kızıl 
pandaların dünya ge-
nelindeki sayılarının 
yaklaşık 10 bin olduğu 
tahmin ediliyor. 

Kızıl pandalar, 
uzun yıllar kürkü için 
avcıların peşinde ol-
duğu bir hayvan türü 
olarak biliniyor. 

Ormanların yok ol-
masıyla kızıl pandala-
rın gıda kaynakları 
azalıyor. Bu durum, 
bu türün popülasyo-
nunun artması 
önünde ciddi bir 
engel teşkil ediyor. 

Öte yandan aynı 
hayvanat bahçesinde 
yaşayan 18 aylık Maya 
isimli kızıl panda, 
geçen yıl ölmüştü.

Fotoğrafçılık öğrencileri  
Akdamar Adası'nı görüntüledi 

Türkülere konu olan telli turnalar 
Amasya Suluova'da görüldü

Van'da Temel Fo-
toğrafçılık Kursu öğ-
rencileri, badem 
ağaçlarının çiçek aç-
masıyla renklenen 
Akdamar Adası'nı gö-
rüntüledi. 

Kente gelen yerli ve 
yabancı turistlerin en 
çok ziyaret ettiği yer-
lerden biri olan Akda-
mar Adası, badem 
ağaçlarının çiçek aç-
masıyla farklı bir gü-
zelliğe büründü. 

Erciş Halk Eğitimi 
Merkezi Müdürlü-
ğünce açılan Temel 

Fotoğrafçılık Kursu'na 
katılan 30 fotoğrafçı, 
uygulamalı eğitim 
kapsamında Akdamar 
Adası'na götürüldü. 

Kursiyerler, çiçek 
açan badem ağaçla-
rını, adadaki Akda-
mar Kilisesi'ni ve Van 
Gölü manzarasını gö-
rüntülemeye çalıştı 

Kursiyer Tarkan 
Elbir, fotoğrafçılığa il-
gisi olduğu için Erciş 
Halk Eğitimi Merkezi 
Müdürlüğünce açılan 
kursa katıldığını.    
söyledi.

Amasya'da son 2 yıldır 
görüntülenen telli turna 
çifti, bu sene de aynı yere 
gelerek yuva yaptı. 

Doğa Koruma ve Milli 
Parklar (DKMP) Genel 
Müdürlüğünden yapılan 
açıklamaya göre, yürütü-
len "Turna Eylem Planı ve 
İzleme Çalışmaları" kapsa-
mında 11. Bölge Müdür-

lüğü sorumluluk saha-
sında gözlem ve izleme ça-
lışmaları devam ediyor. 

Suluova ilçesinde bulu-
nan Yedikır Baraj Gölü'ne 
gelen nesli tükenme tehli-
kesi altındaki telli turna-
lar, yeni yaptıkları yuvanın 
çevresinde görüldü. 

Telli turna çifti ve yu-
murtaları, sorun yaşanma-

ması için DKMP ekiple-
rince takibe alındı. 

Türkülere konu olan 
telli turnaların kısa süre 
sonra kuluçkada olan yav-
rularının çıkması bekleni-
yor. 

Türkiye Üreyen Kuş At-
lası'nda telli turnanın Tür-
kiye'de üreyen nüfusunun 
kalmadığı bildirilmişti. 
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Oyuncuları, "Kayıp Kamyon"u anlattı!
Yapımını Sinehane, yönetmenliğini Ekrem Arslan'ın üstlendiği "Kayıp Kamyon" filminin 
başrol oyuncuları, senaryonun okuma provalarında filmin hazırlık sürecini anlattı

Ajda, Beşiktaş  
Tüpraş Stadı'nda 
konser verecek

Edirne Valiliği kentin, 
belirli turizm noktalarına 
ulaşımı kolaylaştırmak 
amacıyla lastik tekerlekli 
"Edirne Turistik Gezi 
Treni"ni hizmete sundu. 

İlk etapta ücretsiz hiz-
met verecek tren, Selimiye 
Meydanı'ndan başlayacağı 

rotasını Meriç ve Tunca 
köprülerini geçtikten sonra 
tarihi Tren Garı ve Lozan 
Anıtı'nın bulunduğu Kara-
ağaç Mahallesi'nde ta-
mamlayacak. 

Edirne Valisi Yunus 
Sezer, ilk sefer töreninde 
gazetecilere yaptığı açıkla-
mada, kentte 1560'a yakın 

tarihi eser bulunduğunu 
söyledi. 

Önemli medeniyetlerin 
izlerini taşıyan Edirne'nin 
Osmanlı'ya başkentlik yap-
tığını anımsatan Vali 
Sezer, "Edirne önemli bir 
turizm potansiyeline sahip, 
yıllık olarak 6 milyonun 

üzerinde ziyaretçi geliyor." 
dedi. 

Vali Sezer, Edirne'yi en 
iyi şekilde tanıtmak için 
projeler geliştirdiklerini 
"gezi treni" çalışması kap-
samında 7 rota belirlendi-
ğini ifade etti. 

Kentin tarihi ve kültürel 
altyapısını ayağa kaldır-

mayı amaçladıklarını anla-
tan Sezer, şunları kaydetti: 

"Tarihi şehirlerin bir kı-
sıtı var, yolları dar oluyor. 
Dolayısıyla yerli ve yabancı 
turistlerin gezmelerini sağ-
layacak nostaljik trenler 
dahil olmak üzere farklı 
ulaşım araçlarına ihtiyacı-

mız var. Turizm 
Haftası nede-
niyle bu treni 
hizmete soktuk. 
Bundan birkaç 
tane daha yap-
mayı planlıyo-
ruz. 

Tur otobüsle-
rini belli bir 
yerde toplayıp, 
oradan tur reh-
berleri eşliğinde 
geziler düzen-
lenmesini 

amaçlıyoruz. Tarihi yapı-
ları 7 dilde anlatan dijital 
rehberlerimiz olacak. Ziya-
retçiler kulaklık takarak 
bunu dinleyebilecek." 

Sezer, Tunca ve Meriç'in 
aktif olarak kullanılabil-
mesi için bu nehirlerde 
kayık gezileri düzenlenece-
ğini de belirtti.

Müze Müdürü İlker De-
veci, AA muhabirine, Milli 
Mücadele ve Kurtuluş Savaşı 
döneminde kadınların rolü-
nün azımsanmayacak kadar 
büyük olduğunu söyledi. 

Müzede, Milli Mücadele 
döneminde Sivas ve yörele-
rinde kadınların giydiği kıya-
fetleri sergilemeyi 
amaçladıklarını belirten De-
veci, "Milli Mücadele döne-
minde Sivaslı kadınların 
yaşantısını sergilemek iste-
dik." dedi. Bindallı, üç etek 
ve cepken gibi giysileri sergi-
lediklerini anlatan Deveci, 
şöyle konuştu: 

"Sivas ve yörelerine ait çe-

şitli yöresel kıyafetleri gör-
mekteyiz. Yine düğünlerde 
gelinler tarafından giyilen 
başlıklarımız da yer almakta. 
Günümüzde şehir merke-
zinde bu tür kıyafetler kulla-
nılmasa da ilçe ve ağırlıklı 
olarak köylerde hala kullanı-
lıyor. Özel-
likle düğün 
merasimle-
rinde bu tür 
kıyafetler ilçe 
halkı tarafın-
dan kullanıl-
makta. Biz de 
burada mü-
zemize gelen 
ziyaretçileri-

mizin beğenisine sunduk." 
Kıyafetler insanların  
sosyal hayatı ve  
ruh halini anlatıyor 
Deveci, Hafik ilçesinin 

köyleri ile İlbeyli olarak bili-
nen 40 pare köyden oluşan 
bölgede yöresel kıyafetlerin 

kullanılmaya devam ettiğini 
belirtti. 

Kıyafetlerin bazılarının 
insanın ruh halini  yansıttı-
ğını dile getiren Deveci, 
"Kullanılan desenlerden ku-
maşlara varana kadar tama-
mıyla o kişinin sosyal 
hayatını ve içerisinde bu-
lunduğu ruh halini anlatan 
kıyafetlerden oluşmaktadır. 
Çok renkli kıyafetler giyili-
yorsa o bekar ve genç kız-
lara aittir. Renkler biraz 
daha ağırlaşıyorsa evli ve 
biraz daha yaşını almış ka-
dınlara ait kıyafetler olarak 
günümüze kadar gel-
mekte." dedi. 

Müzede 300'e yakın  
kıyafet sergileniyor 
Deveci, "Tamamı en az 

50-60 yıllık kıyafetler. İlçe-
lerden folklor araştırmacıları 
tarafından tamamıyla özenli 
bir çalışma sonucunda hem 
bağış hem de satın alma yo-
luyla müzemize kazandırıl-
mış eserlerdir" şeklinde 
konuştu. Müzede 15 cansız 
manken üzerinde üç etek, 
yelek, başörtüsü, çorap gibi 
300'e yakın parça bulundu-
ğunu bildiren Deveci, talep 
edenler için Sivas Olgun-
laşma Enstitüsünde kıyafet-
lerin benzerlerinin 
dikildiğini sözlerine ekledi.

Edirne'de tarihi alanlar nostaljik tramvay 
görünümlü "gezi treni" ile ziyaret edilebilecek.

Sivas'ta bazıları halen kırsal kesimdeki kadınlar tarafından günlük hayatta kullanılan yöresel 
kıyafetler, Atatürk Kongre Müzesi'nde oluşturulan alanda cansız mankenlerin üzerinde sergileniyor.

"Gezi treni"  Edirne'de turistleri  
tarihi yolcuklara taşıyacak 

Şarkıcı Ajda Pekkan, 12 
Haziran'da Beşiktaş 
Tüpraş Stadyumu'nda 
"Ajda ve Arkadaşları" 
başlıklı konserde sahne 
alacak. 

Konser heyecanını 
sosyal medya hesabından 
paylaşan sanatçı, ilk kez 
stadyumda sahne alacağını 
belirterek, "Tabii ki kim bu 
arkadaşlar diye merak 
ediyorsunuz. Çok sevdiğim 
arkadaşlarım, gönlüme 
dokunan sesler diye ufak 
bir tüyo vereyim. İlerleyen 
zamanlarda detayları 

öğrenmiş olacaksınız. 
Uzun soluklu kariyerimde 
bir ilk olması bakımından 
da Beşiktaş Tüpraş 
Stadyumu konserini çok 
önemsiyorum ve büyük 
heyecan içinde hummalı 
bir hazırlık sürecindeyiz." 
ifadelerini kullandı. 

JRO Yatırım ana spon-
sorluğunda BWO Enter-
tainment tarafından 
düzenlenen konsere ilişkin 
detaylı bilgi için biletix, 
passo, bubilet, iticket ve 
biletinal adlı internet 
adresleri ziyaret edilebilir.

Gelibolu Yarımadası'nı 
bayram tatilinde  

2 milyon kişi gezdi

Sivas'ın yöresel kıyafetleri Atatürk Kongre Müzesi'nde sergileniyor

Çanakkale Savaşları Ge-
libolu Tarihi Alan Başkanı 
İsmail Kaşdemir, Anadolu 
Hamidiye Tabyası'ndaki 
bir restoranda düzenlediği 
basın toplantısında, Alan 
Başkanlığı olarak hayal et-
tikleri, hedefledikleri ve ça-
lışmalarını bu yönde 
yoğunlaştırdıkları bir tatil 
dönemini geride bıraktık-
larını söyledi. 

Kaşdemir, Çanakka-
le'nin milletin ortak değeri 
ve kalbi olduğunu belirte-
rek, artan ziyaretçi yoğun-
luğuyla Tarihi Alan'ın 
dünyanın en çok ziyaret 
edilen açık hava müzesi 
olma yönünde ilerlediğini 
anlattı. Çalışmalarını bu 
yönde sürdürdüklerini dile 
getiren Kaşdemir, müze, 
şehitlik ve anıtların yer al-
dığı tarihi yarımadada 2 
milyona yakın ziyaretçiyi 
ağırladıkları 9 günlük sü-
reçte aşırı yoğunluk yaşa-
dıklarını vurguladı. 

Yoğunluğun sevindirici 
olduğunu ifade eden Kaş-
demir, şöyle konuştu: 

"Bu yoğunlukla hem ti-
caret hem esnaf hem de ot-
elcilik faaliyetleri çok iyi 
bir noktaya taşınmış oldu. 
Çanakkale için yeni bir 

dönem başlıyor. Çanakkale 
bir cazibe merkezi, hem 
Türkiye'de hem dünyada 
havası teneffüs edilmek is-
tenen bir yer olacaktır. O 
yüzden biz bir sonraki adı-
mımızı buna göre atacağız. 
2024 yılında Tarihi Alan'a 
5 milyon ziyaretçi bekledi-
ğimizi ifade etmiştim ama 
bugün itibarıyla revize 
etmek durumundayız. 
Çünkü sadece Ramazan 
Bayramı tatilinde 2 milyon 
insanı ağırlamışsak zanne-
diyorum ki 2024 yılı ziya-
retçi rakamlarımızı 5 
milyondan 6-7 milyona çı-
karmak durumundayız. 
Çanakkale'nin böyle bir 
potansiyeli var." 

Ziyaretçilerin ilgisini çe-
kecek çalışmalara devam 
edeceklerini aktaran Kaş-
demir, "Çanakkale'ye aşık 
bir Türk milleti var. Ça-
nakkale'yi bu kadar seven 
milletimizin Çanakkale'de 
daha fazla vakit geçirme-
sini diliyoruz, ailelerimizin 
daha fazla konaklamasını 
istiyoruz." dedi. Kaşdemir, 
vizyon sahibi bir kurum 
olma niteliğiyle kentteki 
kurum ve kuruluşlarla iş-
birliği yapmaya açık olduk-
larını sözlerine ekledi.

"kuş fotoğrafçılığı hobisi" 
yüksek lisans tezi oldu

Fen bilgisi öğretmen-
liğine adım attığı Kahra-
manmaraş'ta hobi olarak 
başladığı kuş fotoğrafçı-
lığında kendini geliştiren 
33 yaşındaki Alagöz, 
Muş'ta devam ettirdiği 
tutkusundan 2 yıl önce 
atandığı Osmaniye'de de 
vazgeçmedi. 

Bahçe ilçesindeki Kız-
laç Ortaokulunda görevli 
Alagöz, sulak alanlardan 
objektifine yansıyan tür-
leri akademik çalışmaya 
taşıma hedefiyle Osma-
niye Korkut Ata Üniver-
sitesi Fen Bilimleri 
Enstitüsü Biyoloji Bölü-
münde yüksek lisans öğ-
renimine başladı. 

Bitirme tezi için "Kas-
tabala Sulak Alanı Kuş 

Türleri" konusunu belir-
leyen Alagöz, boş za-
manlarında kamuflaj 
ekipmanları, fotoğraf 
makinesi, lens ve dürbü-
nünü yanına alıp yola 
koyuldu. Alagöz, Kasta-
bala Kuş Cenneti'nde 
yaklaşık 1,5 yılda arala-
rında arı kuşu, yalıçap-
kını, karaboğazlı ötleğen, 
bıyıklı kamışçın ve mavi 
baştankaranın da olduğu 
195 kuş türünün fotoğra-
fını çekti. Tezinin görsel 
bölümünü tamamlayan 
Alagöz, AA muhabirine, 
kuş fotoğrafçılığını 10 
yıldır sürdürdüğünü 
söyledi. Alagöz, bir kuşu 
görüntülemek için bazen 
saatlerce uğraştığını vur-
guladı

Turkuvaz Medya Grubu 
bünyesinde faaliyet göste-
ren Sinehane Film Pro-
düksiyon AŞ'nin geçen 
yılki senaryo yarışma-
sında finale kalıp ödüle 
hak kazanan yapımın baş-
rol oyuncuları, filmin ko-
nusunu, vermek istediği 
mesajı ve hazırlık süreci-
nin nasıl geçtiğini AA mu-
habirine anlattı. 

Beykoz Kundra Fabri-
kası'ndaki okuma prova-
sına katılan başrol 
oyuncusu Bülent Emin 
Yarar, hikayenin çok güzel 
ve dolu olduğunu belirte-
rek, "Her türlü duygu, 
renk, sevinç ve hüzün var 
burada. Birçok farklı duy-
guları barındıran bir hi-
kaye." diye konuştu. 

Yarar, Ercan Uçar'ın 
hikayesini filme çevirme 
sürecinin kolay olmadı-
ğını aktararak, "Burada 
önemli olan o duyguları 
hissetmek ve hissettir-
mek, yani seyirciyle bir-
likte yürümektir. 
Tiyatroda bu daha kolay 
oluyor biliyorsunuz, seyir-
ciyle canlı bir temas halin-
desiniz. Burada da çok 
farklı olmadığını düşünü-
yorum ben. Çünkü bir gö-
rüntü yönetmenimiz var. 
O kameranın başında ve 
siz ondan aldığınız solukla 
bir yere varıyorsunuz." 
ifadelerini kullandı. 

"Hikayesi son  
derece bizden" 
Oyuncu Engin Hepileri, 

senaryoyu alışılagelmişin 
dışında bulduğunu akta-

rarak, "Hikayesi son de-
rece bizden bir film ola-
cak. İçindeki duygular, 
özellikle dedeyle torunun 
arasındaki o müthiş bağ 
ve anneyle babadan ema-
net kalan bir çocuğun 
olayları çözmedeki etkisi, 

en yakın arkadaşıyla çık-
tığı yolculuk ve bu yolcu-
lukta karşılaştığı zorluklar 
işleniyor. Ben de o zorluk-
lardan bir tanesiyim." de-
ğerlendirmesinde 
bulundu. 

Hazırlık sürecinin çok 
keyifli geçtiğini vurgula-
yan Hepileri, "Çok değerli 
oyuncularla ve değerli bir 
yönetmenle karşılaştım. 
İnşallah başarılı oluruz." 
diye konuştu. 

"Umarım bu film  
dertlerime de  
derman olur" 
Oyuncu Yetkin Dikinci-

ler, her filmde olduğu 
gibi, bir heyecana ortak 
olmayı amaçladığını söy-
leyerek, şunları kaydetti: 

"Bu filmde bağ kur-
maya, bağlanmaya çalışan 
insanları anlatmaya çalışı-
yoruz ki bu dünyada, şu 
anda gittikçe artan bir 
dert haline gelmeye baş-
ladı. Herkes kendiyle ilgi-
leniyor. Birbiriyle 

ilgilenen insanların hika-
yesini anlatıyoruz bu yüz-
den. Yani dertlere eşlik 
ettikçe kendi derdimize de 
derman buluruz. O yüz-
den çok değerli bir hikaye. 
Ben burada Fehmi karak-
teriyle emekli zabıta Va-
sıf'ın dertlerine eşlik 
etmeye çalışacağım ama 
onun derdini çözerken 
kendi dertlerimi de çözü-
yor olacağım belki. Bakın 
burada karakterler için bir 
şey söyledim aslında. Yet-
kin için de bir şey söyle-
miş oluyorum. Her 
anlattığımız hikayede as-
lında kendimizi, kendi-
mizdeki bir yönü de 
keşfediyoruz. Hayatımızın 
sonuna kadar da bu böyle 

devam edecek. Umarım 
bu film kendi dertlerime 
de derman olur bu an-
lamda. Çünkü insan teka-
mül eden, öğrenen, 
dönüşebilen bir varlık. 
Şimdi okuduğumuz 
metni, seyircinin gözünün 

önüne güzel bir hikaye 
olarak değiştirip, dönüş-
türüp tekamül etmiş şe-
kilde koymaya çalışacağız. 
Umarım istediğimiz gibi 
olur." 

"Benim için  
özel bir proje" 
Gözde Çığacı da filmde 

Neriman karakterini can-
landırdığını dile getirerek, 
"Hazırlık sürecimiz keyifli 
geçiyor. Geçen hafta güzel 
bir kostüm provamız 
vardı. Kostümleri giyip, 
saçımızı ve makyajımızı 
yaptıktan sonra ben kendi 
kendime galiba şimdi Ne-
riman karakteri yükleni-
yor dedim." ifadelerini 
kullandı. 

İzleyiciyi komik bir 

dille anlatılmış dramatik 
bir hikayenin beklediğinin 
altını çizen Çğıacı, "Benim 
için özel bir proje bu 
çünkü Neriman karakteri 
beni çok heyecanlandırdı 
metni okuduğumda. Bu 
zamana kadar oynadığım 

karakterlerin biraz dışına 
çıkan bir figür. O da bana 
ayrıca bir keyif veriyor 
tabii ki." değerlendirme-
sinde bulundu. 

Senaryosunu Kamuran 
Süner ile Ercan Uçar'ın 
yazdığı aile, komedi, dram 
türündeki film, emekli za-
bıta memuru Vasıf'ın, 
aynı evde yaşadığı torunu 
Zeynep ile arasındaki 
kuşak çatışması ve en 
yakın dostu Fehmi ile se-
rüvenini konu alıyor. 

Başrollerinde Bülent 
Emin Yarar, Yetkin Dikin-
ciler, Ülkü Hilal Çiftçi, 
Gözde Çığacı ve Engin 
Hepileri'nin yer aldığı fil-
min yapımcılığını Sine-
hane üstleniyor.
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15 yıl önce Samandıra, 
Yenidoğan ve Sarıgazi 
beldelerinin birleşmesi ile ilçe 
statüsü kazanan Sancaktepe, 31 
Mart yerel seçimlerinde AK Par-
ti'den CHP'ye geçmişti. İlçenin el 
değiştirmesi ile birlikte başkan-
lık katında jakuzi olduğu iddi-
aları ortaya atılmış, eski belediye 
başkanı Şeyma Döğücü ise 
"İftira atıyorlar" diyerek iddi-
aları kesin bir dille yalanlamıştı. 
"Jakuzi" tartışması ile gündeme 
gelen Sancaktepe Belediyesi'nin 
güncel borç tablosu açıklandı. 

2 MİLYAR TL'LİK  
BORCU VAR 
Belediye binasına asılan 

pankarta göre; belediyenin 
yaklaşık 2 milyar TL'lik borcu 
var. Belediyenin sadece 
müteahhitlere olan borcu ise 
804 milyon TL olarak açık-
landı. Belediye binasına asılan 
pankartı sosyal medya 
hesabından paylaşan CHP 
Sancaktepe İlçe Başkanı Emre 
Yılmaz, "Bir yağmanın San-
caktepe halkına ağır bi-
lançosu" notunu düştü. 

Kadınlar savunma sporlarını öğreniyor
1018 NİSAN 2024 PERŞEMBEYEREL

Beylikdüzü Belediyesi, “Kadınlara Özel Kendini Koruma Teknikleri Eğitimi” düzenliyor.  
İlgi gören derslerde, 4 grup halinde 3 aylık dönem içerisinde 100 kadın eğitim alıyor

Vali Davut  Gül, İBB Başkanı 
İmamoğlu'nu ziyaret etti

Sancaktepe Belediyesi'nin borcu açıklandı

Çevre, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Bakan-
lığı’nca Beykoz’daki Aliba-
hadır, Paşamandıra, 
Öğümce, Mahmutşevket-
paşa mahalleleri ve Riva 
Beylikmandıra etabının 
koruma derecesi 
düşürüldü. 

Bölgeye ilişkin imar 
planı değişiklikleri seçim-
den yalnızca birkaç gün 
sonra 4 Nisan’da askıya 
çıktı. 

Cumhuriyet'in haberine 
göre; Resmi Gazete’de 
yayımlanan bir ilana göre 
de Polenezköy Mahalle-
si’nin doğal sit alanı ko-
ruma statüsündeki bazı 
bölgeleri de “doğal sit 
sürdürebilir koruma ve 
kontrollü kullanım alanı” 

olarak tescil edildi. 
Kuzey Ormanları 

Savunması Sözcüsü ve 
şehir plancısı Başar Ali-
paça, başta Beykoz olmak 
üzere çeşitli yerlerde 
yapılan bu uygulamanın 
Kuzey Orman-
ları için tehdit 
oluşturduğunu 
ve sit derecesi 
düşürülen bu 
alanların ranta 
açıldığını vurgu-
ladı. 

Alipaça, sit 
revizyon tescil 
kararlarına il-
işkin 
Cumhuriyet’ten 
Cengiz 
Karagöz’e yap-
tığı açıkla-

malarda “Tescillenen alan-
lara baktığımızda birinin 
yanında maden sahası, bir 
değerinin içinde tesis 
olduğu görülüyor” diyerek 
şunları söyledi: 

“Muhtemelen bu alanın 

sit derecesinin 
düşürülmesinin nedeni 
yandaki maden sahasını 
büyütmek istemeleri, 
‘sürdürülebilir koruma ve 
kontrollü kullanım 
alanı’nda neredeyse her 

şeyi yapabiliyorlar. Bu 
uygulama maden ve tur-
izm tesisi başta olmak 
üzere birçok faaliyetin 
önünü açıyor. Hatta daha 
önce hukuksuzca inşa et-
tikleri yapıları bile meşru 

bir hale getirebiliyor-
lar.” 

Koruma alan-
larının sit derecesinin 
düşürülmesi işlemiyle 
sık sık karşılaştık-
larını ifade eden Ali-
paça, “Sit derecesinin 
düşürülmesi orman 
dışına çıkarmanın bir 
yolu olarak kul-
lanılıyor. Bu ormanlık 
alanları yavaş yavaş 
orman vasfından 
çıkarıp ranta açıyor-
lar” dedi.

İstanbul Beykoz’da bulunun bazı yerlerin derecesi düşürüldü. Kuzey Ormanları Savunması Sözcüsü 
ve şehir plancısı Başar Alipaça, bu uygulamanın Kuzey Ormanları için tehdit oluşturduğunu söyledi.

Kadıköy Caddebostan Sahili’nde şifa dağıttığını iddia eden 
bir grubun ritüelleri çevredeki vatandaşlar tarafından 
kaydedildi. O anlar sosyal medyada gündem oldu.

Beykoz’da birçok alanın sit derecesi düşürüldü

İstanbul Valisi Davut 
Gül, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu'nu zi-
yaret etti. 

İBB'nin Saraçha-
ne'deki başkanlık bina-
sına gelen Gül, İmamoğlu 
tarafından kapıda karşı-
landı. Gül ile İmamoğlu, 
daha sonra başkanlık 
makamına geçti. 

Vali Gül, burada yap-
tığı konuşmada, İBB Baş-
kanı İmamoğlu'nu tebrik 
ederek, İstanbul'da, Tür-
kiye'nin her tarafında ol-
duğu gibi çok güzel ve 
demokratik ortamda bir 
seçim yaşandığını söy-
ledi. 

Katılımcı, şeffaf bir 
seçim yaşandığını, itiraz-
lar da dahil olmak üzere, 
kendi içerisindeki meka-
nizmanın çok sağlıklı iş-
lediğini dile getiren Gül, 
şöyle devam etti: 

"Basınımız da takip et-
miştir. Gaziosmanpa-
şa'da oylar tekrar sayıldı. 
Sayılmasına rağmen, üç 
aşağı beş yukarı aynı 
sonuç çıktı. Bu aslında 
bir anlamda da seçim so-
nuçlarının tekrardan sağ-
lamasının yapılması 
anlamına geliyor. Ben, 
emeği geçen siyasi parti-
lerimize, adaylarımıza, 

aday adaylarımıza, kaza-
nan başkanlarımıza, 
meclis üyelerimize, bu 
süreci sağlıklı bir şekilde 
yürüten hakimlerimiz 
başta olmak üzere, kamu 
görevlilerine teşekkür 
ediyorum. İnşallah önü-
müzdeki 5 yıl içerisinde 
İstanbul'umuza, Türki-
ye'mize birlikte en iyi hiz-
meti vermiş olacağız. Ben 
bir kez daha hayırlı olma-
sını diliyorum." 

Ekrem İmamoğlu da 
Vali Gül'ü, İBB'de yeni 
dönemde ağırlamaktan 
dolayı çok mutlu oldu-
ğunu söyledi. 

Sorunsuz ve problem-
siz İstanbul seçimi yaşa-
dıklarına kaydeden 
İmamoğlu, "Bu anlamda 
sizin nezdinizde görev 
alan bütün yönetim kad-
rolarına, idari kadrolara 
şahsım adına teşekkür 
etmek isterim. Tabii 
seçim sonuçlandı ve mil-
letimizin takdiriyle 5 yıl 
daha İstanbul'da halkı-
mıza hizmet noktasında 
görevi devraldık." ifade-
lerini kullandı. 

İBB Başkanı İma-
moğlu, ziyareti için Gül'e 
teşekkür etti. 

Vali Gül, ziyaretin so-
nunda İBB Şeref Defte-
ri'ni de imzaladı. 

Cezeri'nin icatları Rami 
Kütüphanesi'nde sergilenecek

Yaşadığı dönemin 
önemli mucit ve mü-
hendislerinden sayılan, 
sibernetiğin ilk adımla-
rını attığı düşünülen Ce-
zeri'nin, önemli icatları 
ve makineleri Rami Kü-
tüphanesi'nde sergilene-
cek. Sergi, 26 Nisan-26 
Haziran 08.30-18.00 
arası ziyaret edilebilecek. 

Cezeri hakkında 
Dünya'nın ilk makine 

mühendisi olarak görü-
len Cezeri, 12. ve 13. yüz-
yıllarda Diyarbakır, Cizre 
yöresinde yaşadı. Artuklu 

sarayında "reis el amal" 
(başmühendis) olarak 32 
yıl görev yapan Cezeri, su 
saatleri, otomatlar, su 
kaldırma düzenekleri, fıs-
kiyeler, şifreli anahtarlar 
ve daha pek çok meka-
nizmanın tasarımına 
imza attı. 

Bilim tarihinde, siber-
netik ve robot bilimi ko-
nusunda önemli 
çalışmalar yapan ilk 
bilim insanı kabul edilen 
Cezeri, aynı zamanda bu 
alanlarda farklı eserler de 
kaleme aldı.

İstanbul’un Anadolu 
yakasında Kadıköy ilçe-
sinde yer alan Caddebos-
tan Sahili, bayram 

tatilinin son günlerinde il-
ginç görüntülere ev sahip-
liği yaptı. Ramazan 
Bayramı tatilinde İstan-

bul’da kalanların uğrak 
yerleri arasında yer alan 
Caddebostan Sahili bu kez 
kuantum bilimi aracılığı 
ile şifa dağıtan bir grubun 
ilginç şovuna sahne oldu. 

Sahil kenarındaki yeşil-
liklerde toplanan bir grup, 
çeşitli aletlerle kuantum 
bilimi yardımıyla şifa da-
ğıttıklarını söyleyerek çe-
şitli gösteriler yaptı. 

Yere yatırdıkları bir ki-
şinin üzerinde müzik alet-
leri çalan grup, yoldan 
geçenlerin ilgisini çekti. 

Şifa dağıttıklarını iddia 
eden kişilerin ritüel anları 
vatandaşlar tarafından 
cep telefonu kamerası ile 
kaydedilerek sosyal med-
yada yayınlandı. 

Çeşitli sosyal medya 
hesaplarında paylaşılan 
video, günün en çok izle-
nen görüntüleri arasına 
girmeyi başardı. 

Kartal Belediyesi 
kreş öğrencileri 

resim sergisi açtı

Pendik’te yeni 
dönemin ilk 

meclisi toplandı

Caddebostan'daki şifacı grup 
etkinlikleriyle gündem oldu

Kartal Belediyesi’nin 
ilçe genelinde hizmet 
veren 14 kreşinde eğitim 
gören kreş öğrencileri, 
23 Nisan Ulusal Ege-
menlik ve Çocuk Bayra-
mı’nı konu eden ‘Sanatın 
Çocukları’ adlı resim ser-
gisine imza attı. Minik 
öğrencilerinin yaptığı 55 
eserden oluşan sergi ge-
lenler tarafından büyük 
beğeni topladı.  

Kartal Belediyesi 
Fuaye Alanı’nda düzen-
lenen serginin açılışına 
Kartal Belediye Başkanı 
Gökhan Yüksel’i temsi-
len; Başkan Yardımcısı 
Dr. Dilek Kars, Kreş 
Müdürü Hilal Kıraç, ve-
liler ve kreş öğrencileri 

katıldı.  
Serginin açılışında öğ-

renciler, müzik ve dans-
lar eşliğinde bir gösteri 
yaparken, kısa bir açılış 
konuşması gerçekleşti-
ren Dr. Dilek Kars, ço-
cukların Cumhuriyet 
değerlerine bağlı birey 
olabilmeleri için kreş-
lerde iyi bir eğitim aldık-
larını ifade etti. Belediye 
olarak kreşlere büyük 
önem verdiklerini kayde-
den Dr. Dilek Kars, yak-
laşan 23 Nisan Ulusal 
Egemenlik ve Çocuk 
Bayramı’nı kutladı. Mi-
nikler Atatürk ve Cum-
huriyet temalı resimle- 
rinin yanı sıra  pek çok 
konuyu da resmetti

Pendik Belediyesi 
Nisan ayı Meclis Toplan-
tısı Belediye Başkanı 
Ahmet Cin başkanlı-

ğında gerçekleştirildi. 
Toplantıda yeni dö-
nemde görev yapacak 
başkan vekilleri, komis-
yon üyeleri ve encümen 

üyeleri yapılan oylama-
larla belirlendi. Nuri 
Tüzek birinci başkan ve-
kili olurken ikinci başkan 
vekili ise Muaz Esat 
Maman oldu.  Toplantı-
nın açılış konuşmasını 
yapan Belediye Başkanı 
Ahmet Cin, yeni döne-
min hayırlı olması dile-
ğinde bulunarak 
“Pendik’in menfaatleri 
doğrultusunda çalışma-
larımız sürecek.” dedi.   

Pendik Belediye Mec-
lisi, bugün 10.00’da ye-
niden toplanacak. 

Beylikdüzü Belediyesi, 
ilçedeki kadınların men-
tal ve fiziksel güçlen-
meleri amacıyla öz 
savunma eğitimleri 

düzenliyor. Üç aylık 
ücretsiz programda 
savunma sanatı uzman-
larından temel eğitim 

alan kadınlar, tacize ve 
şiddete karşı koyabilme 
kabiliyeti geliştiriyor. 

Kadınlara yönelik yap-
tığı çalışmalarla “Bey-

likdüzü Aklı”nı ortaya 
koyan Beylikdüzü 
Belediyesi, “Kadınlara 
Özel Kendini Koruma 

Teknikleri Eğitimi” 
düzenliyor. Bey-
likdüzü’nde yaşayan ve 
18 yaş üstü her kadına 
açık olan ücretsiz eğitim-

lere, daha önce benzer 
bir eğitim almamış 
kadınlar da katılabiliyor. 

Savunma sanatları uz-

manları İlhan Yalın, 
Cumhur Solak ve Sami 
Türkeray’ın mucidi 
oldukları “Senjutsu” 
stilinde verdikleri 

eğitimlerin ilk dersinde 
katılımcılara pozisyon 
alma eğitimi ve yakın 
muharebe konusunda 

temel bilgiler veriliyor. 
Üç ay sürecek eğitimi 
tamamlayan kadınların 
olası bir taciz veya şiddet 
girişiminde, en azından 
failin elinden kurtulmak 
için doğru hamleyi yapıp, 
gerekli zamanı kazan-
abilecekleri bir düzeye 
ulaşmaları bekleniyor. 

Kayıtları kaçıranlar 
için fırsat! 

İlçe halkının yoğun 
ilgi gösterdiği derslerde, 
4 grup halinde 3 aylık 
dönem içerisinde 100 
kadın eğitim alıyor. 25 
kişilik gruplarla hafta içi 
2 gün hafta sonu 2 gün 
olmak üzere haftanın 
dört günü verilen eğitim-
ler, 14 Haziran’a kadar 
devam edecek. Kayıtları 
kaçıranlar için haziran 
döneminde yeni gruplar 
oluşturulacak. Boşluk 
oluşmasında halinde 
mevcut gruplara da yeni 
üye eklenebilecek.
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Ülker Stadı'nda oyna-
nacak müsabaka saat 
22.00'de başlayacak. 

Müsabakayı, Alman 
hakem Tobias Stieler yö-
netecek. Stieler'in yar-
dımcılıklarını, aynı 
ülkeden Christian Gittel-
mann ve Mark Borsch 
yapacak. Karşılaşmanın 
dördüncü hakemi ise 
Daniel Schlager olacak. 
İlk maçta Yunanis-

tan'da rakibine 3-2 mağ-
lup olan 
sarı-lacivertliler, 2 ve 
daha farklı her türlü gali-
biyette adını yarı finale 
yazdıracak. Sarı-lacivert-
lilerin 1 farklı galibiye-
tinde ise maç uzatmalara 
gidecek. 15'er dakikalık 2 
uzatma sonucunda skor 
değişmezse, yarı finale 
çıkan ekibi penaltı atış-
ları belirleyecek. 

Müsabakada konuk 
ekibin her türlü galibi-
yeti ve beraberlik duru-

munda ise Fenerbahçe 
Avrupa kupalarına veda 
edecek. 

Fenerbahçe'de  
2 eksik 
Fenerbahçe, Olympia-

kos karşısında 2 oyuncu-
sundan yararlanamaya-
cak. 

Sarı-lacivertlilerde sa-
katlıkları bulunan Jay-
den Oosterwolde ile 

Mert Hakan Yandaş, ya-
rınki müsabakada yer 
alamayacak. 

Bu isimlerin yanı sıra 
sakatlığını tamamen at-
latan ancak maç eksiği 
bulunan Joshua King'in 
durumuna maç saatinde 
teknik ekip karar vere-
cek. 

Fenerbahçe, teknik di-
rektör İsmail Kartal'ın 
UEFA kadrosunda yer 
vermediği Mert Müldür, 
Serdar Aziz ve Serdar 
Dursun'dan da yararla-
namayacak. 

Olympiakos'a  
karşı  
galibiyeti yok 
Fenerbahçe, Avrupa 

kupalarında bugüne dek 
Olympiakos ile 3 kez 
karşı karşıya geldi. 
İki takım arasında 

resmi karşılaşmalardaki 
ilk mücadele 2021-2022 
sezonunda gerçekleşti. 

Söz konusu eşleşme-

den Yunan temsilcisi Ka-
dıköy'de 3-0, sahasında 
ise 1-0'lık galibiyetlerle 
ayrıldı. 

Bu sezon Yunanis-
tan'da oynanan ilk maçı 
da Olympiakos 3-2 ka-
zandı. 

UEFA kadrosu 
Fenerbahçe'nin UEFA 

Avrupa Konferans Ligi 
kadrosu şu şekilde: 

Dominik Livakovic, 
İrfan Can Eğribayat, 
Furkan Akyüz, Çağlar 
Söyüncü, Alexander 
Djiku, Leonardo Bo-
nucci, Jayden Ooster-
wolde, Rodrigo Becao, 
İsmail Yüksek, Ferdi Ka-
dıoğlu, Mert Hakan Yan-
daş, Ryan Kent, Joshua 
King, İrfan Can Kahveci, 
Miha Zajc, Rade Krunic, 
Fred, Sebastian 
Szymanski, Edin Dzeko, 
Dusan Tadic, Cengiz 
Ünder, Bright Osayi-Sa-
muel, Michy Batshuayi.

Fenerbahçe Avrupa yarı  
finali için sahaya çıkıyor

Avrupa futbolunun 
kulüp düzeyindeki bir nu-
maralı turnuvasına, iki 
çeyrek final rövanş müca-
delesiyle devam edildi. 
İspanyol ekibi Barce-

lona, 3-2 kazandığı ilk 
maçın rövanşında Fransa 
temsilcisi PSG'yi saha-
sında ağırladı. 

Karşılaşmanın ilk yarısı 
12. dakikada Raphinha ve 
40. dakikada Ousmane 
Dembele'nin karşılıklı 
golleriyle 1-1 berabere ta-
mamlanırken, Barcelo-
na'nın Uruguaylı 
savunma oyuncusu Ro-
nald Araujo, 29. dakikada 
kırmızı kart gördü. 
İkinci yarının 54. daki-

kasında Vitinha, 61 ve 89. 
dakikalarda da Kylian 
Mbappe'nin attığı gollerle 
rakibine 4-1 üstünlük 

sağlayan PSG, tur biletini 
alan taraf oldu. 

Gol düellosunu  
Dortmund  
kazandı 
Gecenin diğer rövanş 

mücadelesinde ise ilk 
maçı 2-1 kazanan İspanya 
temsilcisi Atletico Mad-
rid, Almanya'nın Borus-
sia Dortmund takımına 
konuk oldu. 

Signal Iduna Park'taki 
karşılaşmanın ilk yarısı 
34. dakikada Julian 
Brandt ve 39. dakikada 
Ian Maatsen'in attığı gol-
lerle ev sahibi ekibin 2-0 
üstünlüğüyle sona erdi. 

Büyük çekişmeye sahne 
olan maçta İspanyol 
ekibi, 49. dakikada Mats 
Hummels (kendi kale-
sine) ve 64. dakikada 
Angel Correa ile skora 2-

2'lik dengeyi getirdi. 
71. dakika Niclas Füllk-

rug ile bir kez daha öne 
geçen Alman temsilcisi, 
74. dakika Marcel Sabit-
zer'in attığı golle rakibini 

4-2 yendi ve son 4 takım 
arasına adını yazdırdı. 

Bu sonuçların ardından 
PSG ile Borussia Dort-
mund yarı finalde eşleşti. 

Yarı final müsabakala-

rının 30 Nisan-1 Mayıs ve 
7-8 Mayıs'ta oynanacağı 
"Devler Ligi"nde final 
maçı, 1 Haziran'da Lon-
dra'daki Wembley Sta-
dı'nda yapılacak.

Kulüpler Birliği Vakfı-
nın Maslak'ta bulunan bi-
nasında basın 
mensuplarına açıklama-
larda bulunan Ali Koç, 18 
Temmuz'da yapılacağı 
açıklanan Türkiye Futbol 
Federasyonu (TFF) se-
çimli genel kurulunun, ta-
rihinin değiştirilmesinin 
tek gündem maddesi ol-
duğunu dile getirdi. 

Türk futbolunun men-
faati için seçimin en kısa 
sürede yapılması gerek-
tiği konusunda bütün ku-
lüplerin hemfikir 
olduğunun altını çizen 
Koç, "Bunun için muhtelif 
yöntemler var. Hukuken 
bunun iki yöntemi var; 
imza toplamayla seçime 
gidersek en erken haziran 
ayının üçüncü haftasında 
seçim oluyor. Ama bizim 
istediğimiz haziran ayının 
başında olması. Bunun 
için de TFF'nin alacağı 
kararla mümkün. 18 
Temmuz'un, yeni sezon 
yapılanması ve yeni gele-
cek başkanın elini kolunu 
bağlaması açısından 
uygun olmayacağını dü-
şünüyoruz. Bu konuda 
fikir birliği var, 'Diyalogla 
yapalım, diyalog ve im-

zayla yapalım, imzayla 
zaten yapmak zorundalar' 
gibi değişik düşünceler 
var." açıklamasını yaptı. 

Kulüpler olarak seçimle-
rin en kısa tarih olan hazi-
ran ayı başında yapılması 
konusunda mutabık kalın-
dığına dikkati çeken Koç, 
şöyle devam etti: 

"TFF'nin iradesiyle ya-
pılacak seçimin en çabuk 
gerçekleştirilme süresi 22 
gün. Bugünden hareket 
edersek mevcut sezonun 
bitiminde seçimlerin ya-
pılması söz konusu. Yeni 
gelecek federasyonun 
önünün daha açık olaca-
ğını düşünüyoruz. Kulüp-
ler Birliği olarak ortak 
hareket etme kararı aldık. 
Haziran ayı için seçim is-
teyeceğiz. Bir heyet oluş-
turduk. Bu heyet, TFF'yi 
ziyaret ederek aldığımız 
kararları, duygu ve dü-
şünceleri kendilerine ak-
tarıp, erken seçimi neden 
talep ettiğimizi anlatacak-
lar. Bu arada imza top-
lama süreci de devam 
edecek. Arada bayram ol-
masaydı imzalar çoktan 
toplanmıştı." 

Bazı kulüplerin yaşanan 
bir durumdan rahatsız ol-

duğunu da vurgulayan 
Koç, şöyle konuştu: 

"Aramızda bir konudan 
rahatsız olan kulüplerimiz 
var. İsim vermeyeceğim 
ama TFF yöneticilerinden 
bazılarının özellikle alt lig 

kulüplerini arayarak men-
faat ve maddi anlamda 
destek konuşmaları yap-
malarını son derece yadır-
gadık. TFF'nin bir 
yönetim kurulu üyesinin, 
kulüpleri arayarak 'imza 

vermeyin' demelerini siz-
lerin önünde açıklamak is-
tedik. Doğru olanı, bu 
arkadaşın istifa etmesi. 
Burada şu anda 14 kulüp 
var, 6 kulüp toplantıya ka-
tılamadı. Ama net bir şe-

kilde hepimizin tek vücut 
olduğu konu haziran ba-
şında seçimin yapılması. 
İnşallah arzuladığımız 
noktaya hep beraber gele-
biliriz. Federasyonumuz 
bu yönde hareket etmeyi 

kabul etmediği takdirde 
biz ikinci alternatifi eli-
mizde tutacağız. O da bir-
kaç gün içinde 
tamamlanacaktır." 

"(Mehmet Büyükekşi) 
Genel kanı aday olmaya-

cağı, olmasının da yanlış 
olduğu yönünde" 

Kulüpler Birliği'nde 
imza verenler ve imza ver-
meyenler olarak herhangi 
bir ayrıştırma olmadığı 
söyleyen Koç, herkesin bir 

an önce seçimin yapılma-
sını istediğini dile getirdi. 

TFF Başkanı Mehmet 
Büyükekşi'nin yapılacak 
seçimli genel kurulda aday 
olup olmayacağıyla ilgili 
de konuşan Ali Koç, şun-
ları söyledi: 

"Mevcut başkanın aday 
olup olmayacağı da kafa 
karışıklığı konusu oldu. 
Bazı kulüplerde aday ola-
cağı, bazı kulüplerde aday 
olmayacağı bilgisi var. 
Bizim anladığımız aday ol-
mayacağı yönünde. Ama 
çoğunluğun düşüncesi, 
yeni bir kadroyla, taze 
kanla yeni sezonun plan-
lamasının yapılması. 
Genel kanı aday olmaya-
cağı, olmasının da yanlış 
olduğu yönünde. Aday ol-
ması durumunda ise Ku-
lüpler Birliği'nden destek 
alamayacağı yönünde 
görüş var." 

Diyalog konusunda bazı 
başkanların hemfikir ol-
duğunu, belirlenecek 4 
ismin ikna sürecini hayata 
geçireceğini ifade eden 
Koç, "Daha şık ve zarif 
yöntem olduğu için bunu 
tercih ediyoruz. İkna yö-
netimi meyve vermediği 
takdirde diğer cephanenin 

cebimizde olmasını istedi-
ğimiz için imza sürecini 
devam ettiriyoruz. Net 
sayı vermeyeceğim şu 
anda ama arife günü 100'e 
yakın imzaya geldik. Söz 
veren, bayramdan sonra 
imza vereceğini belirten-
lerle sayı 200'ü buluyor. 
Burada hatırı sayılır sa-
yıda başkanların düşün-
cesi de bundan sonrasının 
doğru kurgulanması, çok 
adaylı bir seçim olması, 
futbolun içinden gelen in-
sanlar tarafından çok 
adaylı seçimle federasyo-
nun belirlenmesi. Bundan 
sonrasını kurgulamazsak, 
geçmişteki yöntemlere ses 
çıkarmazsak, aynı sorun-
lar devam edecektir." diye 
konuştu. 

Mevcut TFF yönetimi-
nin aldığı yabancı sayısı 
kuralı ve Ziraat Türkiye 
Kupası'nın format değişik-
liğinin kulüplerle birlikte 
alınan bir karar olduğunu 
söyleyen Koç, kulüplerin 
genel kurula gitmek için 
imza toplama talimatının 
değiştirilmesiyle ilgili de 
ilerleyen dönemde bir ça-
lışma yapılabileceğini ve 
bunun değiştirilebilece-
ğini dile getirdi.

PSG ve Borussia Dortmund, UEFA  
Şampiyonlar Ligi'nde yarı finalist

Kulüpler Birliği Vakfı,  haziran başında seçim istiyor

Gençler ve Yıldızlar 
Eskrim Dünya Şampiy-
onası’nda mücadele 
eden milli eskrimci 
Doruk Erolçevik, 
Mısırlı rakibi Eslam 
Osama'yı 15-13 mağlup 
ederek dünya şampiy-
onu oldu. 

Erkekler epede ilk 
dünya derecesini elde 
ederek bir ilke daha 
imza atan sporcumuz 
geçtiğimiz aylarda 
Napoli’de düzenlenen 
Yıldızlar ve Gençler Es-
krim Avrupa Şampiy-
onası’nda kazandığı 
bronz madalya ile 
epede Türk eskrim tari-
hinin ilk Avrupa dere-
cesine sahip olmuştu. 
Şampiyonluk ile 

tamamladığı mücade-
lesinde  Eror Çevik, 
başarılı pul müs-

abakaları sonrası tablo-
128’i maç yapmadan 
geçtikten sonra; t-64’te 
Büyük Britanyalı 
Sameer Sunder-Rajan’ı 
15-7, t-32’de Suudi 
Arabistanlı Ahmed 
Hazazi’yi 15-8, t-16’da 
Kanadalı sporcu Daniel 
Rubin’i 15-10 ve çeyrek 
finalde Elisei Pisarev’i 
13-12 mağlup ederek 
adını yarı finale 
yazdırdı. Sporcumuz 
bu turda İtalyan Fed-
erico Varone karşısında 
15-10 galip gelerek 
altın madalya mücade-
lesi için Mısırlı Eslam 
Osama ile eşleşti. Altın 
madalya mücadelesini 
15-13’lük üstünlükle 
tamamlayan sporcu-
muz Yıldız Erkekler 
Epe Dünya Şampiyonu 
oldu.

Fenerbahçe, UEFA Avrupa Konferans Ligi çeyrek final rövanş maçında  
bugün Yunanistan'ın Olympiakos takımı ile Kadıköy’de karşılaşacak.

UEFA Şampiyonlar Ligi çeyrek final rövanş maçlarında Barcelona'yı 4-1 mağlup eden 
Paris Saint-Germain ile Atletico Madrid'i 4-2 yenen B.Dortmund yarı finale çıktı.

Kulüpler Birliği Vakfı Başkanı Koç, bugün yapılan toplantıda TFF seçimlerinin haziran ayı başında yapılmasının uygun 
olduğunu belirtirken, TFF'nin seçimi öne almaması durumunda imzaların birkaç gün içinde tamamlanacağını söyledi.

Doruk Erol Çevik  
dünya şampiyonu oldu

Sakatlığının ardın-
dan yaklaşık 4,5 ay 
sonra Barcelona Açık 
Turnuvası ile kortlara 
dönen İspanyol tenisçi 
Rafael Nadal, ilk turda 
İtalyan Flavio Cobol-
li'yi 2-0 yendi. 

2022 Fransa Açık fi-
nalinden bu yana ilk 
toprak kort maçına 
çıkan 37 yaşındaki 
Nadal, dünya klasman-

ının 62 numarası 
Cobolli ile karşılaştı. 

1 saat 25 dakika 
süren mücadeleyi 6-2 
ve 6-3'lük setlerle 
kazanan Nadal, ikinci 
turda Avustralyalı Alex 
de Minaur'un rakibi 
oldu. 
İspanyol tenisçi, 

Barcelona Açık'ta 
şimdiye kadar 12 kez 
şampiyonluğa ulaştı.

Rafael  
Nadal,  

kortlara  
galibiyetle 

 döndü
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KEMANKEŞ 2 mini akıllı seyir 
füzesinin test süreci başladı 
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NASA, bir evin çatısına düşen 
gizemli nesnenin "uzay 
çöpü" olduğunu açıkladı 

Apple, Vietnam'da 
yatırımı artırmak istiyor 

Gök bilimciler yıldız 
kaynaklı "en büyük" 
kara deliğe ulaştı 

NASA'dan yapılan açıklamada, geçen ay 
Florida'da yaşayan Alejandro Otero'nun 
evinin çatısına 700 gram ağırlığında bir 
nesnenin düştüğü anımsatılarak, söz 
konusu nesnenin 2021'den bu yana 
Dünya'nın yörüngesine doğru hareket eden 
kargo paletine ait bir parça olduğu ifade 
edildi. 

ISS'ye ait kargo paletinin atmosfere gir
erken tamamen yanmasının beklendiğine 
işaret edilen açıklamada, söz konusu 
parçanın "uzay çöpü" olarak bir evin 
çatısına düştüğü kaydedildi. 

Açıklamada, 700 gram ağırlığındaki nes
nenin, analiz için Kennedy Uzay Merkez
i'nde bulunduğu aktarıldı. 

Olayda evinde bulunmayan Otero, "uzay 
çöpü" diye nitelenen cismin 2 katlı evin 
çatısından girerek giriş katının zeminine 
şiddetle çarptığını söyleyerek, kimsenin 
yaralanmamış olmasından memnuniyet 
duyduğunu belirtti.

Apple'dan yapılan açıklamaya ve Viet
nam basınındaki haberlere göre Cook, 
Vietnam'ı ilk ziyaretinde Başbakan Pham 
Minh Chinh ile bir araya geldi. 

Cook, Başbakan Pham Minh Chinh ile 
görüşmesinde Vietnam gibi başka bir ülke 
olmadığını dile getirerek, Apple ürün
lerinin üretildiği Vietnam'da yatırımlarını 
artırmak istediğini dile getirdi. 

 
Yatırım planına ilişkin 
 detaylar açıklanmadı. 
Apple'ın ve anlaşmalı üreticilerin, Çin'e 

ilişkin jeopolitik risk algısının artması ve 
Kovid19 salgını döneminde uygulanan 
karantina tedbirlerinin fabrika üretimini 
ve tedarik zincirlerini aksatması nedeniyle 
son dönemde üretimi Vietnam ve Hindis
tan gibi çevre ülkelere kaydırmak üzere 
girişimlerde bulunduğu belirtiliyor.

Avrupa Uzay Ajansı (ESA) Gaia misyonu 
tarafından University Collage London (UCL) 
araştırmacıları işbirliğinde "GaiaBH3" adı 
verilen ve Güneş'ten 33 kat büyük kara deliğe 
ulaşıldı. 

Dünya'ya 2 bin ışık yılı uzaklıkta olduğu 
tespit edilen kara deliğin, doğrudan 
görülemediği ve yörüngesinde "sallanan" bir 
yıldız sayesinde keşfedildiği belirtildi. 

ESA'ya ait Gaia Uzay Teleskobu'ndan elde 
edilen veriler ışığında daha fazla kara deliğin 
keşfinin söz konusu olduğu da ifade edildi. 

Fransa Ulusal Bilimsel Araştırma 
Merkezinden (CNRS) Pasquale Panuzzo, 
böyle bir buluşun "hayatta bir kez" olabile
ceğini söyledi. 

UCL'den George Seabroke da GaiaBH3'ün 
bu zamana kadar keşfedilmiş "yıldız kaynaklı 
en büyük kara delik" olduğuna işaret ederek, 
bulunan kara deliğin gök bilimciler için 
önemli bir yere sahip olduğunu belirtti. 

Bu arada, bugüne kadar Samanyolu Galak
sisi'nde 50 civarında süper kütleli kara 
deliğin keşfedildiği veya tanımlandığı 
kaydedildi.

Bilgi hırsızları, kurbanlarının ciha
zlarına sızarak oturum açma bilgileri ve 
parolalar gibi hassas kimlik bilgilerini 
yasadışı yollardan elde ediyor ve bu bilgi
leri daha sonra dark web üzerinden sa
tarak kişisel ve kurumsal sistemler için 
önemli siber güvenlik tehditleri oluştu
ruyor. 

Dark web'de serbestçe satılan veya 
dağıtılan günlük dosyalarından elde 
edilen bilgilere göre, Redline 2020'den 
2023'e kadar bilgi hırsızlığı vakalarının 
%51'inde kullanıldı. Diğer önde gelen 
kötü amaçlı yazılım aileleri arasında Vidar 
(%17) ve Raccoon (yaklaşık %12) yer 
aldı. Toplamda Kaspersky Digital Foot
print Intelligence tarafından 2020 ile 
2023 yılları arasında günlük dosyaların
daki meta veriler kullanılarak yaklaşık 
100 farklı bilgi hırsızlığı türü tespit edildi. 

Veri çalmaya dair kötü amaçlı yazılım 
geliştirmeye yönelik yeraltı pazarı 
genişlemesi, yeni nesil hırsızlık yazılım
larının artan popülaritesinden de an
laşılıyor. 2021 ve 2023 yılları arasında bu 
yeni hırsızların neden olduğu enfeksiyon
ların oranı %4'ten %28'e yükseldi. Özel
likle 2023 yılında yeni "Lumma" hırsızı 
tek başına tüm enfeksiyonların %6'sın
dan fazlasından sorumluydu. 

Kaspersky Digital Footprint Intelli
gence Uzmanı Sergey Shcherbel, şunları 
söyledi: "Lumma 2022'de ortaya çıktı ve 
2023'te Hizmet Olarak Kötü Amaçlı 
Yazılım (MaaS) dağıtım modeli aracılığıyla 

popülerlik kazandı. Bu, herhangi bir siber 
suçlunun, hatta ileri teknik becerilere 
sahip olmayanların dahi önceden hazır
lanmış kötü amaçlı çözümler için abone
lik satın alabileceği ve siber saldırılar 
gerçekleştirmek için bu hırsızı kullan
abileceği anlamına geliyor. Lumma önce
likle kripto para cüzdanlarından kimlik 
bilgilerini ve diğer bilgileri çalmak için 
tasarlandı ve genellikle eposta, YouTube 

ve Discord spam kampanyaları yoluyla 
yayılıyor." 

Verileri çalmaya yönelik kötü amaçlı 
yazılımlara karşı korunmak için, birey
lerin tüm cihazları için koruma sağlaya
cak kapsamlı bir güvenlik çözümü 
kullanmaları tavsiye ediliyor. Bu, siber en
feksiyonların önlenmesine yardımcı ola
cak ve enfeksiyon için ilk vektör 
olabilecek şüpheli siteler veya kimlik avı 

epostaları gibi tehlikelere karşı kul
lanıcıları uyarıyor.   

 
 Şirketler, sızıntıları proaktif bir şekilde 

izleyerek ve kullanıcılardan internete 
sızan şifrelerini derhal değiştirmelerini 
isteyerek kullanıcılarının, çalışanlarının 
ve iş ortaklarının kendilerini bu gibi 
tehditlerden korumalarına yardımcı ola
bilirler.

Baykar tarafından geliştir
ilen yüksek teknoloji ürünü 
insansız sistemlerin testleri 
başarıyla devam ediyor. 

 
Baykar'dan yapılan açıkla

maya göre, yaklaşık 1 saat 
havada kalabilen mini akıllı 
seyir füzesi KEMANKEŞ 2, 
sahip olduğu jet motoru 
sayesinde süratle yol alarak 
düşman hattı gerisindeki en 
riskli hedeflere karşı etkinlik 
gösterebilecek. 

 
200 kilometreden fazla 

görev menziline sahip KE
MANKEŞ 2, yapay zeka 
destekli optik güdüm sistemi 
sayesinde hedefini tanıyarak 
zorlu hava şartlarında dahi 
tam isabetle imha kabiliyetine 
sahip olacak. 

 
KEMANKEŞ 2, yapay zeka 

destekli oto pilot sistemi ile 
otonom uçuş gerçekleştirip 
stratejik hedefleri yüksek has
sasiyetle etkisiz hale getirerek 
muharebe sahasında üstünlük 
sağlayacak. Gece ve gündüz 
şartlarında kullanılabilecek 
KEMANKEŞ 2, barındırdığı 
antijamming teknolojisi 
sayesinde elektronik karıştır
malardan etkilenmeden görev 
yapabilecek. KEMANKEŞ 2, 
elde ettiği tüm veri ve görün
tüleri yer kontrol istasyonuna 
ileterek kullanıcıya veri takibi 
konusunda destek sağlayacak. 

 
"Savunma sanayimiz için 

yeni devrim alanı" 
Stratejik hedeflere karşı kul

lanılmak üzere geliştirilen 
mini akıllı seyir füzesinin ilk 
versiyonu KEMANKEŞ 1, 
Atatürk Havalimanı'nda 
düzenlenen TEKNOFEST 
2023'te ilk kez halka açık bir 
şekilde sergilenmişti. İlk atış 
testini ise 14 Haziran 2023'te 
Bayraktar TB2 SİHA'dan 
ateşlenerek başarıyla tamam
lamıştı. 

 
Baykar Genel Müdürü 

Haluk Bayraktar, konuya il
işkin X'teki paylaşımında, 
"Savunma sanayimiz için yeni 
devrim alanı, yapay zeka 

destekli maliyet etkin mini 
akıllı seyir füzeleri." ifadesini 
kullandı. 

 
Başlangıçtan bugüne tüm 

projelerini öz kaynakları ile 
yürüten Baykar, 2003 yılın
daki İHA ARGE sürecinin 
başlangıcından itibaren tüm 
gelirlerinin yüzde 83'ünü 
ihracattan elde etti. 2021 ve 
2022 yıllarında Türkiye İhra
catçılar Meclisi verilerine göre 
savunma ve havacılık sek
törünün ihracat lideri oldu. 

 
Cumhurbaşkanlığı Savunma 

Sanayii Başkanlığı tarafından 
2023'te de sektörün ihracat 

şampiyonu olduğu açıklanan 
Baykar, geçen yıl 1,8 milyar 
dolarlık ihracat gerçekleştirdi. 
Son yıllarda gelirlerinin yüzde 
90'ından fazlasını ihracattan 
elde eden Baykar, 2023'te 
savunma ve havacılık sek
töründeki ihracatın 3'te 1'ini 
tek başına yaptı. Dünyanın en 
büyük SİHA ihracatçısı olan 
Baykar'ın halihazırda imza
lanan sözleşmelerinin yüzde 
97,5'i ihracat kaynaklı. 
Bayraktar TB2 SİHA için 33 
ülkeyle, Bayraktar AKINCI 
TİHA için ise şimdiye kadar 9 
ülke ile ihracat anlaşması 
imzalandı.

Kaspersky, kullanıcı kimlik  
bilgilerinin peşinde olan veri 

hırsızlarına karşı uyardı
Lumma gibi yeni hırsızlık yazılımlarıyla kötü niyetli yazılım pazarı genişlerken, son üç yıldır 

siber suçlular tarafından en yaygın kullanılan veri hırsızlığı aracı olan Redline, popülerliğini ko
ruyor. Kaspersky Digital Footprint Intelligence, 2023'te parola hırsızlığı saldırılarının hedef 

aldığı cihazların yarısından fazlasına (%55) Redline zararlı yazılımının bulaştığını tespit etti. 

Oyun sektöründeki Türk 
ve İngiliz girişimciler, 

Türkiye'nin Londra 
Büyükelçiliğinde bir 

araya geldi 

Büyükelçi Osman Koray Ertaş'ın ev 
sahipliğinde düzenlenen etkinliğe, 
Londra Oyun Festivali Başkanı 
Michael French, Women in Games 
Türkiye Kurucusu Simay Dinç ile 
önemli oyun firmalarının temsilcileri 
katıldı. 

Resepsiyonda konuşan Büyükelçi 
Ertaş, "Oyun şirketleri, nispeten 
düşük bütçelerle kurulup, kısa 
sürede önemli büyüme sağlaya
biliyor. Türk oyun sektörü de son 
dönemde önemli başarılara imza attı. 
Türkiye’den bu konuda 2 milyar 
dolarlık şirket (unicorn) dahil çok 
başarılı şirketler çıktı." ifadesini kul
landı. 

Türkiye’nin küresel oyun sektörü 
ve pazarının potansiyelinin bilinciyle, 
bu sektöre önemli destekler 
sağladığını vurgulayan Ertaş, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığının TÜBİTAK, 
KOSGEB ve kalkınma ajanslarının 
desteklerinden söz etti. 

Ticaret Bakanlığının da oyun 
endüstrisinde faaliyet gösteren Türk 
şirketlere destekler sağladığını ak
taran Ertaş, Türkiye'nin, "İngiltere'
den sonra Avrupa'daki en fazla oyun 
stüdyosuna sahip ülke", İstanbul'un 
da "Londra'nın ardından bu 
endüstrideki 2'nci büyük Avrupa 
şehri" haline geldiğini kaydetti. 

Ertaş, "Türkiye'deki ekosistem 740 
aktif stüdyo, 12 kuluçka merkezi, 21 
hızlandırma programı, 2 oyun küme
lenmesi ve 8 yatırım fonunu içeriyor." 
diyerek, bu alandaki 2 büyük olarak 
Türkiye ve İngiltere arasındaki ortak
lıkları artırmak için çalışmalarını 
sürdüreceklerini vurguladı. 

Londra Oyun Festivali Başkanı 
French de iki ülke arasında oyun sek
töründe yapılan işbirliklerine 
değindi. 

Women in Games Türkiye Kuru
cusu Dinç, oyun sektöründe kadın
ların sayısının arttığını, 2015'ten bu 
yana düzenledikleri etkinliklerle 7 
bin kadına ulaştıkları bilgisini pay
laştı.
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